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a en bus

El recurs per enfortir el tu-
risme de proximitat es va
presentar ahir a Palamós,
una de les poblacions on
l’activitat en segones resi-
dències i la gastronomia
garanteixen que l’estiu es
pot salvar, però on troba-
ran a faltar les desenes de
milers de creueristes que
hi feien escala entre l’abril i
la tardor. L’any passat, el
conseller Calvet hi reme-
morava el rècord de més

de 50.000 passatgers –i
2.500 més a Roses–, amb
més de 4 milions d’euros
gastats al territori i les ex-
pectatives que aquest any
les xifres encara pogues-
sin millorar. Però el conse-
ller va assumir que aquest
2020 el gros d’escales de la
temporada “es descarta
del tot”.

El titular de Territori i
Sostenibilitat va confir-
mar que no preveuen un
bon 2020: “Les xifres
d’aquest any no seran bo-
nes, però això no vol dir

que cedim i que no ho tre-
ballem. Ens estem prepa-
rant per a l’any vinent, en
el qual organitzarem aquí
a la Costa Brava l’assem-
blea MedCruise”, que s’ha
hagut d’ajornar fins a la
primavera del 2021 i això
hauria d’ajudar “a progra-
mar tota la temporada de
creuers,” a banda que es-
peren “que això signifiqui
també un reforç de cara a
les pròximes temporades”.

El conseller també va es-
grimir, com a punts forts,
les inversions i feines per

posar al dia els ports de la
Costa Brava i refer-los dels
estralls ocasionats pel
temporal Glòria, com ara
l’acabament del reforç dels
dics de Palamós, Sant Fe-
liu o Blanes, i les repara-
cions i millores a l’estació
marítima de Palamós, a
punt d’acabar-se. I va augu-
rar que la temporada pot
ser bona per a la nàutica
privada recreativa, un seg-
ment que va dir que
“aquest any funcionarà, i
molt bé”.

La C-32, endavant
En aquesta línia, de defen-
sa de la demanda interior,
Calvet va esmentar que la
circulació interior en vehi-
cle privat s’està recupe-
rant, després de les dava-
llades de trànsit de fins a
un 95% d’intensitat en els
dies més durs de confina-
ment, i va defensar el nou
estudi informatiu sobre el
perllongament de la C-32
entre Tordera i Lloret.

Pel conseller, les noves
propostes plantejades pel
departament han esmenat
els errors que van compor-
tar que la proposta ante-
rior fos tombada pel Tribu-
nal Superior de Justícia
(TSJC). Calvet va argu-
mentar que la proposta
s’ha endarrerit per l’estat
d’alarma, però va instar els
grups contraris a revisar-
les “amb lupa”, com han
anunciat. I va defensar que
serà una via “absoluta-
ment necessària” per al
transport públic. ■

La temporada de creuers,
“descartada”, ara mateix
E.A.
PALAMÓS

Calvet, ahir amb mascareta, en l’acte de promoció celebrat a Palamós ■ E.A.
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El glamur de fer
turisme a casa

L’APUNT bla, doncs, que estem destinats a entendre’ns, a do-
nar-nos un cop de mà. Una oportunitat, per uns, per
valorar aquest turista de casa, moltes vegades consi-
derat un segon plat en època de vaques grasses. I,
pels altres, per redescobrir el nostre territori i patri-
moni, que pel sol fet de tenir-lo a l’abast no deixa de
ser menys glamurós que un destí internacional.Anna Puig

Amb el turisme internacional gairebé inexistent, insti-
tucions i empresaris aboquen els esforços a seduir el
client de proximitat, l’únic que ara mateix s’entreveu
com a salvavides per intentar salvar la temporada tu-
rística. A l’altra banda, molts catalans, després de me-
sos de confinament, busquen un respir econòmic i se-
gur per descansar i carregar piles aquest estiu. Sem-
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El consistori de Palau-sa-
verdera ha aprovat inicial-
ment la desclassificació
del sector conegut com a
Sud3. Si aquesta tramita-
ció continua el seu curs
–encara s’hi poden fer al-
legacions i la Comissió
d’Urbanisme de Girona
tindrà l’última paraula–,
no només s’aturarà el pro-
jecte urbanístic que s’hi
preveia fer, sinó que no
s’hi podrà fer cap més edi-
ficació, ja que els terrenys
passaran a ser no-urbanit-
zables. La decisió es va
prendre en un ple extraor-
dinari d’aquest mes de
juny per unanimitat de les
tres formacions represen-
tades en el ple: l’equip de
govern, liderat per l’alcal-
dessa, Isabel Cortada
(Gent de Palau-AM), i les

dues formacions a l’oposi-
ció Junts per Palau i Alter-
nativa x Tothom. El sector
afectat és a la part alta del
municipi (vegeu gràfic), i
el projecte que s’hi havia
començat a tramitar pre-
veia tres blocs d’edificis de
tres plantes i una quinze-
na de cases aïllades.

Signatures en contra
En el mandat anterior, el
consistori ja havia suspès
la tramitació en curs per
un període d’un any. Ho va
fer després que un propie-
tari de terrenys en aquell
sector va demanar a l’A-
juntament una suspensió
de la tramitació d’aquest
pla parcial i que s’estudiés
la possibilitat de modificar
el planejament per des-
classificar els terrenys. De
fet, va ser la iniciativa
d’aquest propietari, que
volia preservar unes olive-

res que té en aquest parat-
ge, la que va tornar a posar
d’actualitat un projecte
que semblava que tothom
havia oblidat. Arran d’això
es va crear i la plataforma
local Salvem Palau-saver-
dera, amb el suport de la
Iaeden-Salvem l’Empor-
dà, i es van recollir més de
set-centes signatures per
reclamar que s’aturés la
tramitació del projecte.

“Si ara s’ha aprovat ini-
cialment aquesta desclas-
sificació, és perquè ha-
víem demanat un estudi
tècnic i aquest estudi con-
clou que no és recomana-
ble mantenir les condi-
cions de desenvolupa-

ment que planteja el
POUM per al Sud3”, diu
Isabel Cortada. A la pre-
gunta de si això podria su-
posar reclamacions dels
promotors que havien
plantejat urbanitzar el
sector Sud3, l’alcaldessa
admet que no es pot des-
cartar, però que en tot cas
això significaria l’obertura
d’una línia judicial que ja
s’analitzaria en el seu mo-
ment.

Preservar la cara nord
Des de Salvem Palau-sa-
verdera es donen per sa-
tisfets: “Es tractava d’un
projecte faraònic que no
s’ajustava a les necessitats

del municipi; demanàvem
que s’aturés i, per tant, es-
tem satisfets”, diu David
Nasarre, portaveu de l’en-
titat. Nasarre hi afegeix
que l’objectiu de l’entitat
és “preservar tota la cara
nord del poble”, i també
demanen que s’aturin més
zones urbanitzables, en
concret la zona Sud4.

“El sector Sud4 també
és a l’estudi”, respon l’al-
caldessa. De fet, en l’últim
ple també es va aprovar
provisionalment la modi-
ficació puntual número 2
del POUM, que canvia
molts aspectes del plane-
jament urbanístic ac-
tual. ■

Esteve Carrera
PALAU-SAVERDERA

Palau-
saverdera
posa fre a
l’urbanisme
a S’ inicia la desclassificació del sector
Sud3 a El projecte urbanístic que s’hi
preveia fer havia generat oposició

Projecte urbanístic SUD3 a Palau-saverdera
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Primer sector, de 48.733,47 m2, està situat a la banda nord-est del nucli urbà

Segon sector, de 4.037,13 m2, és al costat de la carretera de Vilajuïga a Roses
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La junta de govern local de
l’Ajuntament de Ripoll ha
acordat donar suport a
l’empresa Tensión Téxtil,
SLU, i també a tots i cadas-
cun dels empleats i em-
pleades que hi treballen.
L’empresa va ser afectada
per un incendi provocat
per un llamp, la tarda del
dissabte 20 de juny, que va
cremar totalment una de
les naus industrials. El foc
va afectar un transforma-
dor elèctric de grans di-
mensions i bobines de fil, i
va provocar flames i fum
visible des de tota la vila.
Aquesta empresa, refe-
rent de la indústria tèxtil
catalana, que està situada
a la Colònia Botey, al pa-
ratge Agafallops de Ripoll,
i que està catalogada pel
planejament urbanístic
municipal, és l’única em-
presa tèxtil de notable im-
portància que ha sobrevis-
cut a les diverses crisis que
hi ha hagut en aquest sec-
tor. Per aquests motius,
per la necessitat de man-
tenir l’ocupació i perquè
Ripoll continuï sent un re-
ferent del sector tèxtil,
l’Ajuntament ha acordat
destinar tots els recursos
possibles perquè es pugui
mantenir aquesta empre-
sa al municipi. ■

Suport
municipal a la
Tensión Téxtil
de Ripoll

J.C.
RIPOLL

Dos nens que es banyaven
en una platja del nucli ur-
bà de Roses van haver de
ser rescatats ahir a la tar-
da quan s’estaven a punt
d’ofegar. Un cop fora de
l’aigua se’ls van practicar
les maniobres de reanima-
ció a la mateixa platja i,
després, van ser traslla-
dats pels serveis mèdics
amb caràcter d’urgència a
l’hospital Josep Trueta de
Girona. El seu pronòstic

ahir a la nit era crític i un
d’ells va acabar morint.

Els nens, un de set anys
i l’altre de sis, són veïns de
Figueres i s’estaven ba-
nyant a la platja de la Pun-
ta, a tocar del port de Ro-
ses. Estaven acompanyats
d’un grup d’adults que
n’estaven al càrrec, però
en un determinat mo-
ment els dos menors van
aparèixer semi-
inconscients a dins de l’ai-
gua. Se’ls va intentar res-
catar amb immediatesa i
tan bon punt les assistèn-
cies sanitàries van acudir
al lloc, i van comprovar
que tots dos eren vius, es
va procedir a fer-los ma-
niobres de reanimació.

Els fets van tenir lloc

cap a dos quarts de set de
la tarda i, segons va reco-
llir l’agència ACN citant
fonts municipals, un cop
se’ls va poder treure de l’ai-
gua les maniobres de re-
animació van allargar-se
per espai d’una hora.

Les primeres informa-
cions recollides al lloc dels
fets indicaven que els pa-
res havien vist com els dos
nens estaven jugant a la
platja, però que al cap
d’una estona els van des-
cobrir surant a l’aigua.

Haurien estat els ma-
teixos familiars dels dos
nens, que no tenen vincle
parentiu entre ells, els que
els van poder treure del
mar. Després van acudir a
la platja efectius del SEM,

dels Mossos d’Esquadra,
de la policia local i de la
Guàrdia Civil. Un cop se’ls
va poder recuperar i esta-
bilitzar, dos helicòpters
del SEM els van traslladar
en estat crític a l’hospital
Trueta de Girona.

A banda dels dos heli-
còpters medicalitzats, que
van aterrar a sobre mateix
de la sorra de la platja, el
SEM també va activar
quatre unitats terrestres i
el metge del CAP. També
es va mobilitzar l’equip de

psicòlegs per atendre els
familiars dels menors.

El succés va provocar
moments de tensió a la zo-
na de la platja, en un dels
extrems del passeig marí-
tim, a tocar del port de Ro-
ses. ■

a S’estaven banyant
a la platja de la Punta
i van aparèixer surant
i inconscients

Redacció / ACN
ROSES

Un nen mort i un de crític
en un rescat a Roses

La platja de Roses. En el seu extrem més proper al port van tenir lloc els fets ■ ARXIU
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’etapa final de Josep Maria
Bartomeu al FC Barcelona serà
d’allò més trista. Si al llarg del
mandat ja ha anat perdent una

gran quantitat de directius, ara el foc el té
encès en el vestidor on jugadors i entrena-
dor no s’entenen.

Valverde va ser cessat com a míster
quan el Barça anava líder i no estava elimi-
nat a la Copa. El seu substitut, Quique Se-
tién, és un home simpàtic, però sense cur-
rículum per poder asseure’s en una ban-
queta difícil com la blaugrana. Abans,
però, de la seva arribada, Xavi Hernández
o Ronald Koeman ja havien rebutjat l’o-
ferta d’un club que a poc a poc ha anat
perdent la carta de navegar.

No hi ha dubte que la plantilla del Barça
s’ha envellit, sense que els tècnics hagin
resolt els relleus de les vaques sagrades.
De tots és sabut que avui Messi, Suárez,
Piqué i Busquets són els que manen. Tots
han superat la trentena d’anys, però gau-
deixen d’uns contractes sobredimensio-
nats sense data de caducitat.

Florentino Pérez es desfé de Cristiano
Ronaldo a canvi de 100 milions d’euros,
que va pagar la Juventus de Torí. Messi té
un contracte signat que pot marxar quan
vulgui del Barça sense cap contraprestació
per al club. Avui l’argentí està negociant la
seva renovació i es parla d’unes xifres fora
de mercat i més per a un jugador de tren-
ta-tres anys.

El Barça s’ha anat fonent a poc a poc.
Des de fa algunes temporades palesa uns
dèficits que s’han pogut superar gràcies als
campionats de Lliga. A la Champions els
episodis de Roma i de Liverpool foren d’a-
llò més lamentables i no s’hi va posar re-
mei, tot pensant que el temps ho curaria
tot.

Fitxatges com els d’Antoine Griezman
o Samuel Umtiti, per exemple, són l’e-
xemple de la inoperància dels serveis tèc-
nics. Un jugador com el davanter francès,
pel qual es pagaren 150 milions avui ocu-
pa un lloc a la banqueta. Per la seva banda,
Umtiti es lesionà amb França, però exigí
un desorbitat augment de salari. Des d’a-

quella signatura s’ha passat la majoria de
mesos a l’infermeria. Diuen que pateix
una lesió crònica difícil de superar atès
que es negà a ser intervingut. I Bartomeu
en una setmana dilapidà els diners de l’o-
peració Neymar pel PSG amb l’arribada
del brasiler Coutinho i Dembelé que
pràcticament només el coneixen els ser-
veis mèdics del Barça.

El president ha fracassat estrepitosa-
ment des d’un punt de vista directiu, eco-
nòmic i social. En el primer cas els refe-
rents de la junta han marxat tots, en el se-
gon els traspassos de Cillessen i ara Art-
hur deixen palesa la necessitat de blan-
quejar els números cada final de tempora-
da i en el tercer, l’episodi de les xarxes so-
cials on s’insultaven alguns jugadors i que
va costar el càrrec a la mà dreta de Barto-
meu s’ha tancat en fals.

El desori és tan important que la convo-
catòria d’unes eleccions és tan necessària
com imprescindible. Allargar un any més
l’agonia d’aquest equip és quelcom patè-
tic. Cal una renovació a fons que l’actual
junta ja no està en condicions de fer.
Aquests canvis urgents no són circumstan-
cials sinó estructurals. I passen per la re-
novació a fons de la plantilla, amb la sub-
stitució de l’aparell tècnic i l’entrada de
nous executius que siguin capaços de po-
sar ordre intern en el club. D’altra banda,
una nova directiva portarà aire fresc i pos-
siblement acabi amb l’opacitat que existeix
actualment a l’entitat. Unes noves elec-
cions haurien de servir per a posar ordre a
un Barça que des de fa massa temps ha
perdut el rumb.

L

BARÇA: UNA CRISI
ESTRUCTURAL

Pere Lladó
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ontse Mindan és, sense cap
mena de dubte, una alcaldessa
d’altura a les nostres contrades.
En un context polític complex,

en què la cap de llista de Junts per Roses va
quedar empatada a 4 regidors amb el jove-
níssim representant d’ERC Joan Plana a
les darreres eleccions municipals de maig
del 2019, sap que li queda menys d’un any
per intentar enllestir els projectes pen-
dents i que molts d’ells es quedaran a la
cartera perquè s’ha hagut de dedicar a ges-
tionar la crisi sanitària i tots els seus «efec-
tes secundaris» durant molts –massa– me-
sos. Però és precisament aquesta gestió la
que l’ha alliberat definitivament de l’om-
bra de «dofí» d’un altre gran alcalde ro-
sinc, en Carles Páramo, de qui fou núme-
ro dos durant dècades, i qui l’ha acompa-

nyat durant bona part de la «seva» primera
(mitja) legislatura. Per deixar palesa la
seva maduresa política i la seva inesgota-
ble capacitat per liderar la vila, només cal
conèixer alguns exemples de la seva ges-
tió.

Des de l’inici del confinament de la po-
blació d’arreu per intentar aturar la propa-
gació del coronavirus, a molts ciutadans
els va «enxampar» la crisi lluny de casa
seva. També a uns quants rosincs i entre
d’ells a dos vilatans ben coneguts i recone-
guts pel seu tarannà personal i professio-
nal –el prestigiós ginecòleg Rogelio Laca-
ci i la seva esposa, l’omnipresent activista
social Montse Domínguez. Tots dos ha-
vien anat de creuer per Sud-amèrica i el
tancament els va enxampar en un port del
Brasil. La propietària del vaixell va decidir

tornar a Europa i l’únic port que estava
disposat a acollir-lo fou el de Lisboa. Un
cop allà, les fronteres de tots els països es-
taven tancades i la policia portuguesa vet-
llava perquè cap passatger abandonés el
iot. Totes les opcions per tornar a casa pel
seu propi compte eren insegures, caríssi-
mes, i pràcticament inacceptables. Excep-
te el suport de la «seva» alcaldessa, és clar.
Sense dubtar-ho un segon, Mindan va
moure cel i terra, mar i aire i tots els con-
tactes polítics, personals i extraterrestres
al seu abast, per aconseguir que els «seus»
conciutadans tornessin a casa en un
temps rècord. I no només ho va fer per a
ells, sinó per a tots els rosincs que s’havien
quedat «penjats» lluny de casa. 

Un altre exemple de la seva determina-
ció i de l’esperit de servei per al «seu» po-
ble, és la recuperació del Festival estiuenc
Sons del Món. Després de la cancel·lació
de bona part del seu cartell, a Mindan no
li va tremolar el pols per donar suport a
una programació potser un xic més mo-
desta pel que fa l’abast, però igualment
ambiciosa pel que fa la qualitat i l’atractiu
de les actuacions. I és que contràriament a
molts altres mandataris i mandatàries lo-
cals, ningú no qüestionaria mai que a
Montse Mindan l’única política que li in-
teressa és la de «casa seva».

M

CORONAMANDATARI(E)S

Thomas Spieker

i alguna possibilitat tenia Jean-
Marc Pujol de ser alcalde de
Perpinyà, la va perdre quan els

veïns d’aquella ciutat van llegir la carta
d’un tal Puigdemont, autoanomenat
130 president de la Generalitat, dema-
nant que el votessin (que a Twitter signi
KRLS, com si fos Carlemany, tampoc
diu als francesos res de bo de la salut
mental de l’avalador). Per situar-nos, és
com si en les eleccions catalanes rebés-
sim la carta d’un desconegut que es ti-
tula a si mateix legítim hereu del Tsar
de totes les Rússies, demanant el vot pel
candidat que a ell li agrada. Com per
fer-li cas. Si algú tenia intenció de votar
en Pujol, li van marxar de cop, ningú
vol un alcalde avalat per un guillat amb
deliris de grandesa. A Pujol el van votar
només els que no sabien res de la carta
del Vivales i els que –envejosos dels
veïns del sud– volien al poder algú que
els proporcionés riures sense fi. 

Per si el suport explícit d’un desco-
negut en cerca i captura no fos sufi-
cient per fer desistir de votar en Pujol,
el nostre expresident fugitiu va reblar
l’abraçada de l’os, esmentant en la car-
ta «noves onades d’atacs en ple segle
XXI, contra Catalunya i el seu republi-
canisme». Com si als francesos els ha-
gués de donar lliçons de republicanis-
me el primer fulano que passa per allà,
amagat a dins d’un cotxe en direcció a
Brussel·les. Com si sabessin de què coi
els parla. Com si en cas de saber-ho,
els importés gaire. Com si des de Pe-
tain no menyspreessin els covards.

Al final de la carta, aquesta èmul de
descendent del Tsar, recorda que a
Perpinyà és on es va reunir amb els fi-
dels vinguts de tot Catalunya carregats
de coronavirus per compartir-lo gene-
rosament amb els seus veïns del nord,
en una mostra més de germanor entre
les dues Catalunyes.

Què té el Vivales contra en Jean-
Marc? Per què li va torpedinar així la
candidatura? Segurament el nostre
pròfug de la justícia no perdona que
Perpinyà acollís els exiliats de 1939,
que eren rojos com ells sols, mentre els
catalans de debò, els de la seva estirp,
aplaudien les tropes franquistes a me-
sura que entraven als pobles catalans.
Una ciutat capaç d’obrir les portes a
aquells renegats, mereix el pitjor, i el
Vivales sabia que la seva intervenció
donaria el triomf a la ultradreta, amb
qui ell se sent molt més còmode.

S

EL VIVALES
CONTRA PUJOL

Albert Soler
PERIODISTA

albertsoler1@hotmail.com
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Una flota de vint autobusos
promocionarà aquest estiu la
Costa Brava amb l’objectiu d’a-
traure turisme de proximitat al li-
toral gironí. La proposta ha estat
impulsada per Moventis Sarfa
amb el suport del Patronat de Tu-
risme de la Diputació i vint mu-
nicipis de la Costa Brava. L’objec-
tiu és fomentar la mobilitat en
transport públic del turisme de
proximitat i divulgar la marca
Costa Brava arreu del territori on
opera la companyia, especial-
ment a l’àrea metropolitana de
Barcelona, on hi ha tres milions
de potencials usuaris.  La cam-
panya es va presentar ahir a Pa-
lamós amb la presència del con-
seller de Territori i Sostenibilitat,
Damià Calvet. 

En un estiu que es presenta
molt difícil per a la Costa Brava,
ja que es preveu una presència
molt baixa de turistes internacio-
nals, tant la Generalitat com la
Diputació s’han centrat en inten-
tar captar el turisme de proximi-
tat. «En l’actual situació de crisi,
en què a causa de la pandèmia
no podran venir alguns dels mer-
cats als quals estem acostumats,
fem una crida al turisme local,
per recuperar l’estima i el conei-
xement del territori», va indicar
Calvet. 

Per això, han tirat endavant la
proposta presentada per Moven-
tis Sarfa, que ha ofert els seus ve-
hicles per poder promocionar la
Costa Brava arreu del territori ca-
talà. S’han adherit a la campanya
els ajuntaments de Cadaqués,
Calonge, Castell-Platja d’Aro,
Castelló d’Empúries, el Port de la
Selva, Figueres, Girona, la Bisbal,
l’Escala, Llançà, Lloret, Palafru-
gell, Palamós, Pals, Roses, Sant
Feliu de Guíxols, Santa Cristina
d’Aro, Torroella i Tossa. Amb el
missatge «T’esperem amb il·lu-
sió. Vine a la Costa Brava», cadas-
cun dels vint autobusos mostrarà
imatges icòniques dels munici-
pis adherits a la campanya. 

El president de la Diputació,
Miquel Noguer, va defensar que
la col·laboració público-privada
serà una de les vies fonamentals
per tal de sortir de la crisi. El re-
presentant provincial va explicar
que aquest darrer cap de setma-
na s’han començat a recuperar

majors percentatges d’ocupa-
cions després d’un inici de tem-
porada «fluix» que «començava
a preocupar». Per això, i tenint en
compte que enguany serà molt
difícil viatjar a l’estranger, va con-
vidar tots els catalans a descobrir
els tresors que hi ha al costat i que
sovint encara són desconeguts,
com pot ser el cas de la Costa Bra-
va. 

Recuperació de la demanda
Per la seva banda, el president de
Moventia, Miquel Martí Escur-
sell, va defensar la tasca de Sarfa
durant tot el confinament, ja que
ha mantingut el servei de trans-
port públic malgrat el baix nivell
de la demanda. Ara, va explicar
que han decidit impulsar aques-
ta campanya per posar en valor
la Costa Brava i recuperar també
l’ús del transport públic, que es
va recuperant però molt lenta-
ment. Martí Escursell, tanma-
teix, va explicar que durant el
darrer cap de setmana han acon-
seguir recuperar un 45% de l’o-
cupació respecte el mateix cap
de setmana de l’any passat, de
manera que es va mostrar «il·lu-
sionat». 

Finalment, l’alcalde de Pala-
mós, Lluís Puig, també va agrair
la iniciativa en una temporada
turística que estarà molt supedi-
tada a la situació sanitària.
«Abans de travessar fronteres, cal
anar al territori més proper», va
demanar, tot demanant que es
potenciï el turisme com a «in-
dústria de país» i s’aposti per un
turisme sostenible dins del propi
territori. «Hem de consolidar po-
tencial turístic de casa nostra», va
demanar. 

LAURA FANALS PALAMÓS 

Vint busos per atraure
turisme de proximitat 
a la Costa Brava

El Patronat,
Moventis Sarfa 
i vint ajuntaments
impulsen una
campanya per donar
a conèixer el litoral
gironí a Catalunya

Se centrarà
especialment en
l’àrea metropolitana
de Barcelona 





Després d’un
inici d’estiu
«fluix», aquest
cap de setmana
s’ha començat 
a recuperar
l’ocupació 

Ja és definitiu: aquest estiu no
hi haurà cap escala de creuers a la
Costa Brava. Així ho va admetre
ahir el conseller de Territori, Da-
mià Calvet, que va explicar que
treballaran per tal de recuperar,
l’estiu vinent, les bones xifres que
es van aconseguir l’any 2019,
quan aquest sector va generar uns
ingressos de quatre milions d’eu-

ros. En aquest sentit, va recordar
que l’any vinent se celebrarà a la
Costa Brava l’assemblea general
de MedCruise -prevista per en-
guany però que s’ha hagut de pos-
posar per la pandèmia-, que va
confiar que servirà per donar un
nou impuls a un sector que pre-
sentava molt bones perspectives
per aquest 2020, abans que la Co-
vid-19 fes acte de presència. 

L.FANALS PALAMÓS  

La Generalitat confirma que no
hi haurà cap escala de creuer

Detall de les imatges de dos autobusos. JORGE MARTÍN ALCAIDE

Els impulsors de la campanya, ahir, a Palamós, durant la presentació oficial. MARC MARTÍ 
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L.FANALS PALAMÓS 

■El conseller de Territori, Damià
Calvet, va defensar ahir que el nou
estudi informatiu i d’impacte am-
biental de perllongació de la C-32
entre Lloret i Tordera ha corregit
els errors que hi havia en l’anterior
-i que van portar el TSJC a suspen-
dre cautelarment el projecte en
dues ocasions- i per tant confia
que, a partir d’ara, la tramitació

podrà tirar endavant. 
«Hem refet allò que se’ns havia

demanat, ara ho hem presentat i
segueix el tràmit amb normali-
tat», va indicar Calvet, que va rei-
terar una vegada més que es tracta
d’una infraestructura «necessà-
ria» per a la mobilitat a la zona. Per
això, va confiar que la plataforma
ecologista Aturem la C-32 -oposi-
tora al projecte i que no descarta

anar de nou als jutjats- en vegi la
«utilitat» un cop hagi analitzat el
nou projecte, que està sotmès a
informació pública. «El Govern
de la Generalitat el vol tirar enda-
vant», va garantir el conseller. En
aquest sentit, va assegurar que la
infraestructura garantirà la mobi-
litat, i que a partir d’aquí hi haurà
la responsabilitat que sigui el més
sostenible possible. 

Calvet defensa el nou estudi de la C-32 
i garanteix que el volen tirar endavant 
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TAPI CARRERAS GIRONA

■L’incivisme al parc Núria Terés
i a la plaça Santa Eugènia (cone-
guda com a plaça del Barco) de
Girona ha provocat les queixes
de molts veïns del barri de Santa
Eugènia. Asseguren que els actes
incívics a la denominada «fron-
tissa» i a la plaça són reiterats «nit
rera nit». 

L’Associació de Veïns ha donat
suport al malestar dels residents
i apunta que elsveïns de les dues
zones «han de suportar, nit rere
nit, fins a altes hores de la mati-
nada, la problemàtica que alguns
dels bars de la zona els ocasionen
amb sorolls, crits, baralles», entre
d’altres. 

Des de l’Ajuntament s’assena-
la que fa mesos que estan treba-
llant en mesures per tirar enda-
vant que aviat es faran públiques
i que, en un primer terme, es farà
reduir l’horari a almenys quatre

bars de les dues zones de la ciutat
de Girona. 

Primera acció municipal
Així ho assenyala  el regidor del
barri, Martí Terés, que indica que
la darrera queixa des l’Associació
de Veïns (feta a les xarxes socials)
coincideix amb el mateix dia en
què l’alcaldessa, Marta Madre-
nas,  havia informat a l’entitat veï-
nal «del resultat de la feina que fa
mesos que fem amb la Policia
Municipal de Girona i que ha de
ser una primera solució, amb la
reducció horària d'uns quants
bars». El responsable municpal
espera que «sigui efectiu i anar-
ho analitzant plegats».

Alguns veïns però, apunten
que no tot es genera a l’entorn
dels bars ja que algunes de les
baralles succeeixen quan els es-
tabliments estan tancats. També
hi a  persones disposades a enge-

gar una recollida de firmes per
tancar els bars problemàtics.

«No estan fent prou»
Des de l’Associació de Veïns
sa’apunta també a «diferents es-
càndols» que els residents «han
de presenciar a diari sense que
tinguin el suportde  l’Ajuntament
i la Policia Municipal». En aquest
sentit, l’associació exposa que
«no estan fent prou», o que no ho
fan «amb la rapidesa necessària,
per trobar una bona solució per
a la correcta convivència i res-
pecte veïnal», que  asseguern
que el barri de Santa Eugènia
«necessita»  per la seva «comple-
xitat».

L’Ajuntament té previst fer
avui una roda de premsa per ex-
plicar, precisament diferents
«accions contra l’incivisme» en
l’àmbit de neterja i de seguretat
al barri.

L’incivisme a Santa Eugènia
de Girona porta l’Ajuntament
a reduir l’horari a quatre bars

EVA BATLLE ROSES

■ Un home va ruixar amb salfu-
mant a una dona i la seva filla de
cinc anys ahir a Sant Feliu de Guí-
xols, provocant-los ferides de di-
versa consideració, en el que po-
dria ser un nou cas de violència
masclista a les comarques de Gi-
rona. Els fets es van produir al
migdia al mig del carrer. La dona
i el presumpte agressor havien
tingut una relació afectiva en el
passat. Ell va fugir després d'ha-
ver ruixat les dues víctimes i l'ho-
ra de tancar aquesta edició, els
Mossos d'Esquadra l'estaven in-
tentant localitzar.

Ferides a la cara
Segons les primeres informa-
cions del cas, l'home va ruixar la
dona a la cara amb àcid clorhídric
i el líquid la va afectar la zona dels

ulls, el que li va provocar ferides
greus. A la nena, l'àcid li va tocar
a la boca i va resultar ferida lleu.

Les dues ferides van ser traslla-
dades a l'hospital de la Vall d'He-
bron amb un helicòpter del Ser-
vei d'Emergències Mèdiques
(SEM).

Un home ruixa amb
salfumant a una dona
i la filla de 5 anys a
Sant Feliu de Guíxols
Les dues víctimes van ser traslladades
a la Vall d’Hebron amb ferides als ulls i a la boca

EVA BATLLE ROSES

■ Un nen de 7 anys va morir i un
de sis es troba en estat crític des-
prés d’aparèixer surant al mar a la
platja de Roses, davant del popu-
lar edifici conegut com les Ones.
Els dos joves van ser trobats a l'ai-
gua pels volts de quarts de set del
vespre. Les primeres informa-
cions apunten que els pares van
deixar els dos nens jugant a la plat-
ja i que al cap d'una estona es van
girar i ja els van veure surant a l'ai-
gua.

En el moment dels fets hi havia
personal sanitari del SEM a prop
de la platja i els va atendre. El per-
sonal sanitari els va poder remun-
tar després d’una hora de manio-
bres de reanimació. Tot i això, un
d’ells va perdre la vida i l’altre es-
tava molt greu a l’hora de tancar
aquesta edició després de ser tras-
lladats amb dos helicòpters del
Servei d’Emergències Mèdiques a
l’hospital Josep Trueta de Girona,
després d’aterrar a la mateixa plat-
ja.

Platja sense socorristes
Es dóna el cas que a la platja de Ro-
ses encara no s’ha iniciat el servei
de socorrisme. Els dos menors,

que son d'origen marroquí i resi-
dents a Figueres, estaven amb els
pares d'una de les criatures a la
platja. La dona hauria explicat a les
persones que en aquell moment
hi havia en el lloc dels fets que cap
dels dos menors sap nedar. A ban-
da del SEM i la Guàrdia civil, fins
al lloc també s'hi van traslladar els
Mossos i la Policia Local, que va
desallotjar la platja perquè po-
guessin aterrar els helicòpters.

Mor un nen i un altre està
crític després d’aparèixer
surant al mar a Roses
El que va perdre la vida té 7 anys i l’altre 6 i van ser traslladats al Trueta
en helicòpter Les primeres indagacions apunten que no sabien nedar

Els dos helicòpters a la platja de Roses. DDG

Els pares els van
deixar jugant
a la sorra i quan
es van girar els
van veure surant
a l’aigua

L’agressor va
fugir després
dels fets i els
Mossos intenten
localitzar-lo
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Kitper abanyistes
víctimesde furts

lant no autoritzada tant d’articles
comde begudes). El tinent d’alcal
de va demanar a la ciutadania que
respecti les indicacions de bany, la
disciplinaenl’úsdevehiclesperso
nals i que compleixi les normes de
convivència en les activitats noc
turnes de lleure, un altre dels àm
bitsqueesvigilenmésenèpocaes
tival.
La sostracció d’estris personals

ésundelsriscosaquès’exposenels
banyistes. Les patrulles a peu mi
rend’evitar aquestamenade furts.
Perònosemprehoaconsegueixen.
Els agents disposen de kits perquè
les víctimes d’aquests fets puguin
tornar ambunesmínimes condici

ons a casa seva o a l’hotel. Es tracta
d’unabossaquecontéunesxancle
tes, una samarreta blanca amb el
logo de l’Ajuntament, uns panta
lons iunbitlletvàlidperaunviatge
en transport públic. L’any passat
se’n van lliurar unes duescentes
unitats.
Larespostaals robatoris i furts, a

més de policial, ha de ser legal, va
recordar Batlle. En aquest sentit,
va recordarqueabansde lapandè
mia vamantenir una reunió aMa
drid ambel secretari d’Estat deSe
guretat, Rafael Pérez, en què li va
presentar una proposta demodifi
caciódelCodiPenalafid’introduir
l’agreujant de multireincidència.
Aixímateix, va assenyalar que s’ha
plantejat a laFiscalia que endeter

minats casos s’acusi els implicats
per pertinença a bandes criminals
organitzades.Detotamanera,el ti
nent d’alcalde va recordar que la
competènciaenseguretatés“fona
mentalment delsMossos d’Esqua
dra”, uncosambquè, vaassegurar,

la Guàrdia Urbana té “una relació
excel∙lent”.
L’any passat la unitat de platges

de laGuàrdiaUrbanava intervenir
més de 170.000 begudes de venda
ambulant i va interposar 18.000
denúncies relacionades amb

aquestamenade vendano autorit
zada. També va cursar 144 denún
cies per no haver respectat les
indicacions de bany i 3.633 per ús
indegut de vehicles de mobilitat
personal, comara bicicletes opati
nets.c

>> VE DE LA PÀGINA ANTERIOR

LaCosta Brava impulsa el turisme
local atesa l’absència de creuers

L ’ADAPTACIÓ A LA NOVA NORMALITAT

BÀRBARA JULBE
Palamós

El turisme local es converteix
aquest estiu en la garantia per po
der reactivar l’economia a Cata
lunyaiésunadelesprincipalsapor
tacions per fer front al descens de
visitants estrangers, comels creue
ristes. Precisament, les previsions
alsportsdePalamósiRosesaquesta
temporada erenmolt bones: 62 es
cales i 64.000 creueristes (l’any
passat, 50 escales i 50.000 passat
gers).ElconsellerdeTerritoriiSos
tenibilitat,DamiàCalvet, va confir
mar ahir que “es descarta del tot”
que arribin creuers després que el
coronavirus hagi compromès de
terminats mercats i hagi afectat
l’arribadade turistesestrangers.
“La destinació i la infraestructu

ra estaven preparades. Esperem
quearribinalgunscreuersalsetem
bre i l’octubre. Però, si el turista in
ternacional no ve ni permar ni per
terra,almenysquelatemporadaco
menci bé amb el turisme local”,
subratlla el president de la Cambra
de Comerç de Palamós, Pol Fages.
SegonsCalvet, lasituaciódefaltade
creuersesdonaarreudelmón.“No
méshanaguantatalgunscreuersde
petit formatde luxe idirigits també
alturismelocal”, indica.LaGenera
litat treballa amb lamirada centra
da en el 2021, l’any en què s’espera
unarecuperaciódel turismedecre
uersamblaconferènciaMedcruise,
un esdeveniment que serà punt de
trobadade les empresesdel sector i
ques’haviadecelebraraquestany.
Per atreure turisme de proximi

tat, una vintena d’autobusos amb
fotografies de laCostaBrava recor
ren des d’ahir les carreteres catala
nes en una campanya impulsada

per la Generalitat, el Patronat de
Turisme, ajuntaments i Moventis
Sarfa.ElMuseuDalídeFigueres, la
platja de Calella de Palafrugell, la
VilaVelladeTossadeMar iel front
marítim de Cadaqués són algunes
d’aquestes fotos icòniques.Lacam
panya es dirigeix específicament a
l’àrea metropolitana de Barcelona,
amb uns tres milions d’usuaris po
tencials. Els autobusos logotipats
cobreixenelstrajectesdelacompa
nyia. Després de la desescalada,
s’ha començat a recuperar lamobi
litat. El cap de setmana passat era
de prop d’un 25% i dissabte i diu
mengeelpercentatged’ocupacióva
ser d’un 45%. “Podem recuperar
l’activitat econòmica, i ho fem amb
plenaseguretat”, vadirCalvet.c

Girona posa enmarxa
una campanya de
promoció per atreure
els visitants de l’àrea
metropolitana de
Barcelona

PERE DURAN / NORD MEDIA

Visitants el cap de setmana a la localitat de Platja d’Aro

Les platges
del litoral
barceloní
avisaran si
són plenes
JESÚS SANCHO
Barcelona

Les platges metropolitanes
avisaran en temps real, com
les de Barcelona, del nivell
d’ocupació per evitar aglo
meracions. L’Àrea Metropo
litana de Barcelona (AMB) i
diferents ajuntaments han
desenvolupat una aplicació
amb l’objectiu que els banyis
tes es reparteixin al llarg del
litoral metropolità si una plat
ja és plena. Aquesta infor
mació estarà disponible a tra
vés del web Infoplatges, de
l’AMB, que es podrà consultar
des de l’ordinador, el mòbil o
la tauleta.
L’aplicació mostrarà tres

colors en funciódelnombrede
banyistes: verd (un nivell
d’ocupació baix), taronja (ni
vellmitjà) i vermell (nivell alt),
cas en què s’aconsella dirigir
se a una altra platja. Aquest
servei recollirà la informació
actualitzada dels ajuntaments
de Gavà, Castelldefels, Vilade
cans, el Prat deLlobregat, Bar
celona, Badalona, Sant Adrià
de Besòs i Montgat. “Volem
que tots els usuaris puguin
planificar la seva sortida al li
toral”, va apuntar ahir Alba
Barrera, tècnica de platges de
l’AMB.
Les administracions també

recorden l’obligatorietat de
mantenir la distància social
per evitar l’augment de conta
gis del coronavirus. “Aconse
llem seguir les mesures de se
guretat a totahora a les platges
i utilitzar de manera individu
al les dutxes. A més a més, es
recomana l’úsdecalçat enpas
sarel∙les i plataformes de dut
xa, i abandonar la platja en cas
de tenir qualsevol símptoma i
trobarse malament”, va des
tacar Barrera.c

El nou estudi de la C32
]El nou estudi de la prolon
gació de laC32 entreTorde
ra i Lloret deMar corregeix
els errors de l’anterior –els
que vanprovocar la suspen
sió cautelar per part del
Tribunal Superior de Justí
cia deCatalunyadues vega
des– i ara segueix el seu curs.
Hova assegurar ahir el con
seller deTerritori i Sosteni
bilitat, DamiàCalvet, que va
explicar que “s’ha refet tot
allò que se’ns va demanar,
l’hempresentat i segueix el

seu tràmit ambnormalitat”.
Calvet, que va reiterar la
“necessitat” d’aquesta infra
estructura per a lamobilitat
entre elMaresme i la Selva
marítima, confia que la pla
taformaAturem laC32,
contrària a la prolongació,
vegi “la seva utilitat” després
d’analitzar els documents,
sotmesos a informació públi
ca. Es tracta d’unnou estudi
informatiu i un altre d’im
pacte ambiental per a aquest
nou tramde carretera.

MANÉ ESPINOSA

Unapatrullaenquadde launitatdeplatgesde laGuàrdiaUrbana,ahir

Batlle veu
compatible anar
al Parlament

]“Hi ha regidors diputats
o que són a la Diputació o
a l’ÀreaMetropolitana i
tots estem compromesos
amb la ciutat”, va dir ahir
Albert Batlle en resposta
al primer tinent d’alcalde,
JaumeCollboni, que veu
incompatible ser candi
dat al Parlament i conti
nuar a l’Ajuntament.
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L’anestesiòleg explica la seva experiència 

professional en l’emergència per la Covid-19  4

«Hem convertit l’hospital en un centre 
capaç d’absorbir malalts crítics»

DOCTOR ESTEVE LÓPEZ GÓMEZ
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Figueres ordena 
i actualitza tota 
la senyalització

L’objectiu és facilitar la mobilitat
dels vianants per la ciutat  6

El Museu de l’Empordà
ajuda els sanitaris en el
seu estat emocional   31

Núria Esponellà guanya
el Bertrana amb «Ànima
de tramuntana»   34
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El responsable de l’àrea de Se-
guretat, el tinent d’alcalde Joan
Plana, analitza la previsió d’actua-
cions policials per a aquest estiu.

Quins són els objectius de la
Policia Local per a aquest estiu?

Un és la mobilitat, amb dos
grans projectes: la reforma de l’or-
denança de circulació i el pla de
millora, sobretot per  la senyalit-
zació i l’ordenació. Tot i que no és
un problema de sinistralitat, sinó
que la manca d’ordenació porta

problemes de convivència en ca-
rrers molts transitats, aparca-
ments sobre voreres, manca de
passos de vianants, excessiva ve-
locitat o poca visibilitat de gir. S’ha
d’anar corregint cap a una mobi-
litat segura, amable i còmoda.

Hi haurà controls pel compli-
ment de mesures sanitàries de
la Covid als establiments?

Aquest estiu hi ha un doble ele-
ment: un és el compliment de la
normativa, i l’altre és que cal tenir
en compte que moltes empreses
han estat sense facturar, i s’ha ha-

gut d’engegar amb moltes restric-
cions i problemes econòmics.

Això vol dir més flexibilitat
cap als empresaris?

Sabem que hem de fer complir
les mesures, però molts negocis
han pogut tornar a funcionar per
una màniga ampla de l’adminis-
tració. Aquesta flexibilització, lò-
gicament, és temporal, i per això
s’ha de consensuar amb l’associa-
ció d’empresaris l’enduriment de
controls. Cal considerar que una
aplicació molt estricta abans
d’hora pot suposar el tancament

d’alguna empresa.
Quina previsió hi ha per al top

manta aquest estiu?
De moment,  l’actuació policial

ha de ser la que sigui més segura
per a tothom i més eficient. Fins
ara només n’hem fet dos. Però la
nostra voluntat sempre és la ma-
teixa: actuar garantint els drets i la
seguretat de tothom: agents, via-
nants i els mateixos manters.

I quina és l’estratègia?
Seguirem amb la que ens ha per-
mès grans confiscacions de ma-
nera més segura i eficient: deco-
misos fora de la zona de venda. El
que sí que hem de demanar és
una implicació de la resta de cos-
sos de seguretat, que no sempre
hi és amb la intensitat necessària.
Cal un compromís de coordinació
constant, setmanal.

S.D. ROSES
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«Cal consensuar l’enduriment 
de controls amb els empresaris»

Entrevista Joan Plana
 REGIDOR DE SEGURETAT CIUTADANA

EMPORDÀ

El responsable polític de la Seguretat a Roses, Joan Plana.

El Centre d’Activitats de Roses
(CAR) ha posat en marxa l’activi-
tat Joves amb Talent. Es tracta
d’una iniciativa, a través d’Insta-
gram, planificada amb anteriori-
tat però que, per la situació de
confinament per la pandèmia de
la Covid, ha tingut la possibilitat
de néixer ara. Verónica Medina,
regidora de Joventut, explica que
«a Roses tenim joves molt potents
i a vegades, inconscientment, no
els tenim en compte». 

Per això, des del CAR s’han ini-
ciat, per la xarxa Instagram cada
dijous, unes entrevistes en direc-
te a joves que destaquen en algun
àmbit: esportiu, teatral o de cant,
entre altres. «Donem visibilitat a
aquests joves que han treballat
tant i que es vegi el talent que te-
nen», afirma Medina. 

La resta de joves del municipi
poden visualitzar l’entrevista en
el mateix moment o bé posterior-
ment, ja que queda penjada a la
xarxa. Les entrevistes van co-
mençar amb Dragos, el cantant
de rap rosinc, que havia de parti-

cipar en el primer festival de
Març de Paraules. «Volíem incor-
porar joventut al programa, i ha-
víem programat una batalla de
galls», comenta la regidora. 

Davant la impossibilitat de dur
a terme l’activitat, ell va ser el pro-
tagonista del primer programa de

Joves amb Talent, el qual va tenir
molt de ressò. Tambén dos espor-
tistes –Laia Moya, jugadora de
bàsquet, Joan Jorquera, taekwon-
dista i Jessy Sarah, cantant– han
sigut convidats a les connexions
en directe promogudes des del
CAR Jove.

Per a la regidora de Joventut,
cal «situar els joves al centre». Se-
gons ha afegit Verónica Medina,
«fins ara la joventut ha tingut una
imatge dins d’una societat molt
patriarcal, ara l’hem d’escoltar i
posicionar-la. S’ha de sentir par-
tícip del dia a dia de Roses. És el
meu repte».

SÒNIA DUÑACH ROSES

El CAR Jove posa en valor
els rosincs que tenen talent
Cada dijous s’entrevista una persona que hagi destacat en un àmbit

EMPORDÀ

Entrevista amb Jessy Sarah.

L’Ajuntament de Roses ha ini-
ciat les sessions de participació
ciutadana del Pla Local d’Habi-
tatge (PLH) de Roses, que recu-
llen la visió i l’experiència d’ar-
quitectes i tècnics, API, construc-
tors, professionals del sector, as-
sociacionisme i polítics, amb
l’objectiu d’implicar-los en la pla-
nificació del futur de Roses en
l’àmbit de l’habitatge.

Des del consistori aposten per-
què el Pla Local d’Habitatge sigui
l’estudi que «defineixi les estratè-
gies i actuacions a promoure en
relació al sòl i al sostre residen-
cial, existent o de nova creació,
per a un període de sis anys, amb
l’objectiu de fomentar l’assoli-
ment del dret dels ciutadans a
gaudir d’un habitatge digne». Per
a la seva elaboració, s’analitza la
situació actual de l’habitatge i el

context socioeconòmic, urbanís-
tic i d’organització que es donen
en el municipi.

Per això, s’han organitzat dife-
rents taules en què s’ha convidat
associacions, tècnics, polític, im-
mobiliàries i constructores. La
participació dels sectors impli-
cats a través d’aquestes sessions
té l’objectiu d’identificar les dife-
rents visions per fer una radio-
grafia actual de la situació de
l’habitatge, conèixer fortaleses i
mancances, i generar el debat i la
reflexió, «amb la voluntat d’in-
corporar a aquest procés de pla-
nificació del futur immediat de
Roses els diferents agents i grups
socials implicats».

REDACCIÓ ROSES

El pla d’habitatge 
s’obre a la participació 
per analitzar el municipi
Aquesta planificació és 
un instrument per definir
les estratègies i actuacions 
per a un període de sis anys

A les taules de participació
s’han convidat associacions,
tècnics, polítics,
immobiliàries i constructores

El recull de les diferents
visions servirà per fer una
radiografia actual de la
situació de l’habitatge

L’àrea de Turisme de Roses ha
engegat una campanya promo-
cional de gran abast en mitjans
de comunicació, xarxes socials i
suports publicitaris d’arreu de
l’Estat per tal de posicionar-se
entre el turisme de proximitat,
L’objectiu és impulsar el sector
turístic després de l’aturada per
la Covid-19 mostrant els atractius

d’escollir Roses per a les vacan-
ces.  Tot i que està destinada a tot
el mercat espanyol, a Catalunya
apareixerà l’espot Torna a viure.
Torna a Roses a TV3, es posaran
tanques publicitàries a Barcelo-
na, i un bus de la  Sarfa que fa re-
correguts entre Barcelona i la
Costa Brava durà una imatge de
Roses. A aquesta campanya es
destinen  60.000 euros.

REDACCIÓ ROSES

La nova campanya turística
busca el turisme de proximitat

El Mercat Cobert de Roses té
nou president després que en l’as-
semblea extraordinària, celebra-
da el  22 de juny, Santi Buscató
Berta aconseguís els suports ne-
cessaris dels paradistes. El nou
president s’ha presentat amb un
pla d’accions que busca dinamit-
zar l’activitat d’aquesta infraes-
tructura municipal i fer més atrac-
tiva l’experiència del client. 

REDACCIÓ ROSES

MERCAT

Buscató, nou president
del Mercat Cobert

EMPORDÀ

L’espot  «Torna a viure. Torna a Roses» es difon a tot l’Estat.
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Hem de situar
els joves al centre,

s’han de sentir partícips
del dia a dia de Roses.
És el meu repte»

VERÓNICA MEDINA
REGIDORAQ DE JOVENTUT
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Maria Rosa Carbó Alegrí. 86 anys.

Va morir el 21 de juny del 2020.

Inhumada a Vilatenim. 

Amalia Téllez Delgado. 82 anys.

Va morir el 23 de juny del 2020.

Inhumada a Figueres. 

Máximo de Gregorio Vivanco. 78

anys. Va morir el 23 de juny del 2020.

Incinerat. 

Dolores Borrat Gironell. 87 anys.

Va morir el 24 de juny del 2020.

Inhumada a Vilanant.

Genís Costa Subirós. 87 anys. Va

morir el 25 de juny del 2020. Inhumat

a Siurana.  

Maria Puigdevall Buixeda. 96

anys. Va morir el 26 de juny del 2020.

Inhumada a Vila-sacra.

DEFUNCIONS
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ACTUALITATCOMARCA

La Policia Local de la Jonquera
ha aconseguit fer efectiu, aquesta
última setmana, el desallotjament
d’un pis ocupat il·legalment per
persones que, presumptament, es
dedicaven al tràfic de substàncies
estupefaents. Arran de diverses
queixes dels veïns de la zona del
carrer Major, la plaça de l’Ajunta-
ment i el carrer Sant Miquel de la
Jonquera, la Policia Local va ini-
ciar un dispositiu de vigilància
que tenia per objectiu controlar
l’incivisme a la zona i eradicar els
delictes contra la salut pública. 

En el marc d’aquesta actuació,
també s’han controlat i inspeccio-

nat vehicles sospitosos, que final-
ment han estat denunciats per
conductes contràries a les orde-
nances municipals. 

D’altra banda, un noi va patir
ferides d’arma blanca el dia de
Sant Joan al mateix carrer Major
de la Jonquera. Fonts de la Policia
Local van explicar que la víctima
i una altra persona, que va fugir en
arribar els agents, haurien man-
tingut una baralla. Els Mossos
d’Esquadra també van anar al lloc
dels fets. Quan va arribar la poli-
cia, el jove estava malferit estès a
terra i, de seguida, va arribar una
ambulància del SEM per fer-li la
primera assistència.

REDACCIÓ LA JONQUERA

La Policia Local desallotja
un pis de la Jonquera 
per una ocupació il·legal

POLICIA LOCAL DE LA JONQUERA

Els agents fa dies que fan controls estàtics a l’entorn del carrer Major.

 Els Bombers i Salvament Marítim
van apagar, diumenge de matinada,
un foc en una embarcació amarrada
a Santa Margarida, a Roses. Els
equips d’emergència van rebre l’avís
pels volts de les tres de la matinada i
també s’hi van mobilitzar efectius po-
licials i sanitaris. No hi va haver ferits.
Les flames van afectar una segona
embarcació que es trobava al costat
de la que va provocar l’incendi.

Roses Incendi en una
embarcació amarrada
a Santa Margarida

SALVAMENT MARÍTIM

Els Mossos d’Esquadra van de-
tenir el 23 de juny passat un veí de
Figueres, de 22 anys, acusat d’ha-
ver clavat una ganivetada al maluc
a un home, a Llançà. Els fets van
passar a la tarda, quan, a la zona
del port, hi va haver una baralla en
una fleca. Un noi que anava amb
un grup d’amics i el detingut es
van discutir i, presumiblement,

en el marc d’aquesta disputa, el
segon va clavar una ganivetada al
primer en el maluc.

El ferit va ser traslladat al centre
d’atenció primària, on li van prac-
ticar punts de sutura, sense que la
lesió fos considerada de gravetat.
Pel que fa al presumpte agressor,
en l’historial policial del qual
consten antecedents, va poder ser
detingut a la sortida del poble.

REDACCIÓ LLANÇÀ

Detenen un jove acusat de clavar 
un ganivet a un home a Llançà

 Quatre dotacions dels Bombers van intervenir, el 23 de juny, per apagar un
incendi en la campana extractora d’un bar, a la ronda del Parc de Figueres. El
SEM va atendre una persona afectada per inhalació de fum. Al final, tot i l’ex-
pectació veïnal que va despertar el succés, tot va quedar en un ensurt.

Figueres Ensurt per un foc a la cuina d’un bar 

JORDI CALLOL

 El Grup de Suport Marí dels Agents Rurals, en una de les inspeccions que re-
alitza al capvespre i a la nit a les platges i cales de l’àmbit marí protegit, van des-
cobrir, el 26 de juny, una acampada irregular al parc natural de cap de Creus.

Cap de Creus Acampant en una zona protegida

AGENTS RURALS

Breus

FIGUERES

La col·laboració dels
veïns porta a l’arrest
de dos delinqüents

La col·laboració ciutadana ha
resultat decisiva per identificar
dues persones a les quals s’atri-
bueix l’autoria d’una sèrie de ro-
batoris amb força en interior de
vehicles a la ciutat de Figueres. La
Guàrdia Urbana ha comunicat la
detenció de dos homes vinculats
a aquests fets i que, segons han in-
format fonts policials, serien rein-
cidents, ja que ja havien estat
arrestats amb anterioritat.

REDACCIÓ FIGUERES

Passeig de Cementiri, 17  –  17600 FIGUERES
Tel. 972 50 12 12

C/ Comte Jofre, 12  -  17490 LLANÇÀ 
Tel. 972 50 12 12 www.funerariavicens.com – info@funerariavicens.com
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Tinc davant meu l’empor-
danès més americà i
l’americà més emporda-
nès que he conegut mai.

Una dicotomia que també es tras-
llada a la seva vida professional
com a historiador i fotògraf. Amb-
dues coses marquen la seva exis-
tència.

Robin Townsend Pi-Sunyer va
néixer a Virgínia, als Estats Units,
un 21 d’agost del 1953. Fill de Mer-
cedes Pi-Sunyer Cuberta i Robert
H. Townsend. La mare formava
part de la llarga llista d’exiliats de
la guerra civil espanyola i perta-
nyia a dues nissagues empordane-
ses prou reconegudes, els Pi-Su-
nyer de Roses i la pairalia de Can
Cuberta de la Jonquera. Junts van
tenir tres fills: el James, la Margaret
i el Robin.

El pare va formar part del gran
elenc de soldats nord-americans
que van lluitar per salvar Europa
del nazisme durant la Segona
Guerra Mundial i es va retirar amb
el grau de coronel. «Era una per-
sona de món. Formava part de la
14a Divisió Blindada, que va alli-
berar diversos camps de concen-
tració i de presoners».

La carrera militar del pare va
provocar el nomadisme familiar i
moments que, avui, són històrics
per al nostre personatge. Amb no-
més vuit mesos va acompanyar els
pares a la Casa Blanca, el 1954, du-
rant la recepció al primer ministre
britànic Sir Winston Churchill.
D’aquell fet en guarda una foto que
va fer la seva mare. Ella va ser la in-
ductora de l’entrada de Robin en
el món de la fotografia: «Em va re-
galar les tres primeres càmeres.
Em vaig estrenar amb una Kodak
Fiesta i la cosa va anar millorant
fins que, quan vaig fer divuit anys,
vaig poder tenir una Pentax pro-
fessional, però després sempre he
sigut un addicte de les Nikon».

La relació de Robin i la història
continua amb la seva presència
«molt recordada» a l’enterrament
de John F. Kennedy, el 1963. Un
any abans, el seu pare va ser tras-
lladat de Panamà a Corea i la resta
de la família va decidir venir a
l’Empordà. «Conservàvem la casa
pairal de Can Cuberta, a la Jonque-
ra, que havia estat confiscada du-

rant un temps per la Falange.
Abans ens vam estar una tempo-
rada a Roses. El 1962 havien indul-
tat el meu avi Santiago Pi-Sunyer,
germà d’August i Carles».

Des de la Jonquera, Robin i Ja-
mes anaven a l’escola de la colònia
americana de Figueres. «Veníem
cada dia amb l’autobús, que feia
parada per tot arreu per recollit la
llet i altres productes. En el col·legi
d’aviació vaig durar poc, em van
expulsar per bon comportament.
Em vaig passar mig any vivint l’au-
tèntic ambient de frontera de la
Jonquera, el millor temps de la
meva vida. Temps lliure per anar a
cal Fuster, a la Duana, als masos i
a l’Escorxador. Recordo un dia que
es va escapar el camell d’un circ i
en vaig ser un espectador privile-
giat, enfilat en un fanal».

El 1963 van tornar als Estats
Units, moment que va coincidir
amb l’assassinat del seu president
a Dallas. «La mare va entrar a for-

mar part d’un moviment favorable
als drets civils i jo vaig prendre
molta consciència sobre justícia
social participant en actes i, tam-
bé, en manifestacions contra la
guerra del Vietnam».

La influència de l’avi
Amb la jubilació del pare el 1966,
tota la família va tornar definitiva-
ment a Catalunya. Primer a Barce-
lona, on Robin va llicenciar-se en
història i va exercir de professor, i
després a l’Empordà. «Vaig seguir
la passió del meu avi, em va incul-
car el fet de veure el món des d’una
perspectiva històrica».

Vivint a Barcelona, Robin es va
apassionar per la fotografia auto-
mobilística. Va deixar les classes i,
com a freelance, es va guanyar la
vida fent fotos d’arquitectura i art.
El 1972 va ser becari de National
Geographic creuant els Pirineus.
Ja se l’hi havia despertat el cuc de
la documentació etnogràfica, que

ha accentuat a l’Alt Empordà. El
1981 es va casar amb la rosinca
Rosa Maria Torres Berta i, des
d’aleshores, viu a la vila marinera
sense deixar d’anar mai a la Jon-
quera i els seus rodals. «Per a mi,
història i fotografia són germanes
inseparables», diu mentre reco-
neix orgullós que té tot l’arxiu fo-
togràfic ben classificat i guardat.

La seva vida va fer un tomb el
1999 quan es va fer càrrec de la cor-
responsalia de l’agència EFE a la
demarcació de Girona, feina que
va mantenir fins que es va jubilar
l’any passat. «Van ser vint anys fre-
nètics, de molta feina. De mo-
ments bons i altres de dolents, com
el de l’atemptat d’ETA al costat de
casa. També em va doldre molt
que un cap dels Bombers ens pro-
hibís fer la nostra feina perquè ‘no
quedava bé mostrar gent volent
apagar foc amb qualsevol cosa’.
Una censura que vaig criticar en el
seu moment».

GERARD BLANCHÉ

Robin Townsend Pi-Sunyer
Historiador i fotògraf. Ha treballat vint anys per l’agència EFE. Va estar 
amb Churchill a la Casa Blanca i va assistir a l’enterrament de John F. Kennedy.

«Per a mi, fotografia i història
són germanes inseparables»

AL TWITTER
Com a client 
de qualsevol bé 

o servei espero que 
no em citin i recitin totes
les mesures preses per
prevenir el coronavirus 
si no les demanoooooo!
si us plau!!!»
ÒSCAR VERGÉS
@OVERGES

Conseller Buch,
vostè s’equivoca

amenaçant els veïns; 
el que hauria de fer, i ara
no ho fa, es garantir-nos
la seguretat perquè
puguem viure tranquils,
sense por als delinqüents
que els jutges deixen 
en llibertat dia rere dia
encara que siguin
multireincidents»
ENRIC PALOL
@ENRICPALOL

I a Catalunya
s’estimen 93.000

pobres més, en un 
dels pitjors escenaris 
que analitza 
@OxfamIntermon»
ROSA M. BOSCH
@BOSCHRM

Som notícia amb
les propostes

enogastronòmiques
d’aquest estiu,
#CostaBrava i
#PirineudeGirona. Xefs
amb estrella Michelin
cuinant a casa vostra o
dinars entre vinyes són
algunes de les activitats
que es fan amb totes les
mesures de protecció»
RUTA VI DO EMPORDÀ
@EMPORDAWINE

Perfil
Santi Coll ROSES
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Sons del Món, que se celebrarà
a la Ciutadella de Roses (l’Alt Em-
pordà) del  de juliol al 
d’agost, tanca cartell amb les in-
corporacions de Lola Índigo, Miki
Núñez, Diego el Cigala i Sílvia Pé-
rez Cruz acompanyada de Marco
Mezquida. Aquests concerts se
sumen als que ja s’han presentat:
Sopa de Cabra, Pablo López, Stay
Homas, Manel i Els Amics de les
Arts.

El festival presenta una progra-
mació en què principalment tro-
bem els grans noms de l’escena
musical catalana, acompanyats
d’altres grans artistes, com Diego
el Cigala ( d’agost), Lola Índigo
( d’agost) i Pablo López (
d’agost). Sopa de Cabra presenta-
rà el seu esperat nou disc, La gran
onada ( de juliol); Sílvia Pérez
Cruz, una de les empordaneses
més universals, presentarà el 
d’agost  la seva elegant proposta
musical acompanyada del genial
pianista Marco Mezquida; els Stay
Homas, el fenomen musical del
confinament, faran un dels pocs

concerts que duran a terme
aquest any, el  d’agost; Manel, un
dels referents musicals del país,
presentaran el  d’agost el seu dar-
rer treball, Per la bona gent; Miki
Núñez mostrarà perquè és un dels
artistes més importants de casa
nostra, el  d’agot, i Els Amics de
les Arts presentaran el seu concert

acústic batejat com Els dies més
dolços, el dia . En total es duran
a terme vuit concerts a la Ciutade-
lla de Roses.

Quan el Govern publiqui la
normativa exacte pel que fa als
concerts, l’organització  decidirà
si es podrà dur a terme la progra-
mació de petit format als cellers

de la DO Empordà. El festival
complirà en tot moment les me-
sures vigents que es dictaminin
per la prevenció de la Covid-.
Entre altres detalls, en aquesta
edició, l’aforament del festival
passa de . a  localitats. 

Les entrades ja estan a la venda
a web del festival.

REDACCIÓ ROSES

Sons del Món incorpora Sílvia Pérez
Cruz, Diego el Cigala i Miki Núñez
Lola Índigo també s’afegeix al cartell d’una programació de luxe a la Ciutadella de Roses

SONS DEL MÓN

Sílvia Pérez Cruz i Marco Mezquida actuaran el 2 d’agost a la Ciutadella de Roses.

EMPORDÀ

MINIPRINT
 Dissabte passat. Dissabte

passat es va inaugurar al Taller

Galeria Fort de Cadaqués el

40è Mini Print Internacional de

Cadaqués, obert a totes les tèc-

niques d’estampació, que en

l’edició d’aquest any acull 388

artistes de 40 països d’arreu

del món.

EMPORDÀ

DOBLE EXPOSICIÓ
 Fins al 15 de novembre.

Es pot visitar de nou, als Baus

de Provença, l’exposició digital

immersiva Dalí. L’enigma sense

fi. També s’ha inaugurat l’expo-

sició de fotos als jardins del

castell de la localitat, Gala Dalí:

la musa surrealista. 

PROPOSTES
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CULTURA & SOCIETATAGENDA EMPORDÀ

L’escola de dansa urbana de So-
nia Navarro, Dance Me Figueres,
ha reobert aquesta setmana les
portes per acollir les classes del
Summer Intensive, després dels
mesos de confinament. El curs de
dansa intensiu, que ja ha exhaurit
totes les places, es durà a terme el
mes de juliol amb totes les mesu-
res de seguretat i prevenció i amb
grups reduïts per garantir la dis-
tància necessària entre els alum-
nes.

Amb el curs d’estiu, els alum-
nes de  Dance Me Figueres po-
dran reprendre la formació de
dansa urbana amb alguns dels
professors de l’escola, garantint
sempre la distància de seguretat
entre alumnes i sempre amb un
aforament limitat per classe. A
més, per tal de millorar i ampliar
els espais de l’escola, Dance Me ha
habilitat una nova zona verda a

l’aire lliure, per tal que tant els
alumnes com els familiars puguin
compartir estones en un entorn
agradable, sempre en grups re-
duïts i respectant les normes de
seguretat.

Durant els mesos de confina-
ment, l’escola ha seguit al peu del
canó i al costat dels alumnes, les
famílies i els seguidors oferint for-
mació en línia a través de les seves
xarxes socials. Concretament, a
través del canal de YouTube de
Sonia Navarro i del canal d’Insta-

gram de Dance Me Figueres, on la
directora de l’escola ha ofert mas-
terclass setmanals en directe. A
més, gràcies a un nou canal d’Ins-
tagram, Dance Me at home, ex-
clusiu per als alumnes de l’escola,
els professors del DanceMe-
Team han ofert classes privades
de diferents estils i han fet tutories
en directe amb els alumnes.

L’escola Dance Me Figueres ja
es prepara per al nou curs –
, per al qual ja té les inscrip-
cions disponibles.

REDACCIÓ FIGUERES

L’EMPRESA

DANCE ME FIGUERES
FIGUERES

ADREÇA: carrer de Vilamaniscle, nau 1, 3
TELÈFON: 872 989 569
WEB: www.dancemefigueres.com

DANCE ME

Reobre portes i exhaureix les
places del curs intensiu d’estiu
Les inscripcions per a les classes del 2020-2021 ja estan disponibles

EMPORDÀ

El centre ha pres totes les mesures necessàries davant la Covid-19.

CUJEDA
Resaltado
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Es crema una embarcació a Santa Margarida
nn roses. Els Bombers i Salvament Marítim van apagar la 
matinada de dissabte a diumenge un foc que es va declarar 
en una embarcació que estava amarrada a Santa Margari-
da. Van traslladar la nau fins a la Rubina. n

la van traslladar a la rubinaY

Setmana de mobilitzacions 
per reclamar que s’actuï contra 
l’augment de la inseguretat que 
ha patit Llançà en els darrers 15 
dies. Centenars de veïns han li-
derat diverses manifestacions 
per reclamar l’expulsió d’un grup 
d’ocupes a qui acusen de delictes 
i conductes incíviques. 

Les protestes arriben després 
que s’hagi detectat un repunt de 
robatoris en domicilis. Els de-
linqüents hi accedeixen de nit, 
grimpant per la façana, mentre 
els inquilins dormen a dins. Uns 
fets que l’alcalde, Francesc Guis-
set, atribueix en part a aquests 
ocupes (de qui diu que són «jo-
ves, que podrien ser exMENAs»), 
però també a lladres més expe-
rimentats que aprofiten els pocs 
controls ferroviaris per accedir 
al municipi amb tren, en el que 
ja s’ha convertit un problema cí-
clic de cada estiu. A més, Guisset 
afegeix que els ocupes també «ac-
tuen a comerços, s’encaren amb 
els veïns i els desafien fent gestos 
grollers», i això «provoca més in-
dignació al poble».

Per tot això, dilluns (dia 22) al 
vespre un grup de veïns es va ci-
tar a davant de l’Ajuntament. La 
convocatòria es va fer a través de 
les xarxes socials i va reunir unes 
150 persones, que van increpar 
les autoritats pel que consideren 
«inacció». Mentre protestaven, 
tres dels ocupes van passar per 
la zona, i els manifestants es van 
enfurismar i van decidir despla-
çar-se fins al carrer Reina Fabio-
la, on viuen. Allà també els van re-
prendre fins al punt que els Mos-
sos es van haver d’endur alguns 
dels joves escortats.

l’aJuntaMent es reivindiCa. Just 
després de les mobilitzacions, 
l’alcalde va assegurar que l’Ajun-
tament ja feia uns dies que ha-

Gemma Arché/ACN l llançà

nn

Llançà es rebel·la contra la inseguretat i 
reclama l’expulsió de diversos ocupes
Els veïns acusen alguns 
joves que s’han instal·lat 
il·legalment en segones 
residències de diversos 
delictes i actes incívics

MobilitzaCions veïnals. l’AlCAlde AsseGurA que fA setmANes que demANA més presèNCiA poliCiAlY

dilluns. Moment en què es van desplaçar fins a la casa ocupada

diMarts. Els manifestants van tallar l’n-260 durant una hora

dilluns. Concentració a davant de l’ajuntament, que es va repetir dimarts

ACN

ACN ACN

Detingut per clavar un ganivet a un noi

Y baralla. eN uNA fleCA de lA zoNA del port

nn El mateix dimarts els Mossos 
van detenir un veí de Figueres de 
22 anys per un presumpte delic-
te de lesions i un altre d’amena-
ces. El jove, de nacionalitat es-
panyola i amb antecedents, va 
entrar en una fleca de la zona 
del port i va començar a discutir 
amb un altre noi, que anava amb 
un grup d’amics. segons els tes-
timonis, en el marc de la disputa 

l’arrestat va clavar una ganive-
tada al maluc a l’altre noi, que va 
requerir diversos punts de sutu-
ra. En un primer moment el pre-
sumpte agressor va fugir amb 
una furgoneta, però els Mossos 
–que havien reforçat la presèn-
cia al poble– el van enxampar a 
la sortida de la vila, al quilòmetre 
22 de l’n-260. Els fets es van des-
vincular dels altres aldarulls. n

via advertit les autoritats que es 
podia arribar a aquesta situació. 
Guisset va fer una crida a la cal-
ma, però també va admetre una 
«vinculació» entre el clima d’in-
seguretat i la presència dels ocu-
pes, i va reclamar més pressió po-
licial per evitar que hi pugui ha-
ver una «reacció violenta». «Fa 
dues setmanes que demano re-
forços als Mossos d’Esquadra i a 
les forces de seguretat de l’Estat», 
va assegurar, tot esclarint que 
amb els reforços d’aquests dies 
«no n’hi ha prou».

aCusaCions de raCisMe i tall de 

l’n-260. Les manifestacions i la 
definició que va fer l’alcalde dels 

ocupes van generar diverses crí-
tiques d’entitats com l’Espai An-
tiracista, el Moviment Antiracis-
ta Figueres, La Forja-Alt Empor-
dà o el grup municipal d’ERC de 
Llançà. Els veïns, però, van ne-
gar qualsevol motivació racista. 
I l’endemà es van tornar a mobi-
litzar.

Dimarts, una cinquantena de 
veïns es van retrobar a davant de 
l’Ajuntament i, d’allà, entonant 
que «no és racisme, és seguretat», 
es van desplaçar fins a l’N-260. 
Van tallar la via durant una hora, 
entre les vuit i les nou del vespre, 
fet que va generar llargues cues i 
retencions. Això va provocar que 
diversos conductors protagonit-

zessin més escenes de tensió. I no 
només hi va haver crits, sinó que 
un fins i tot va esgrimir una nava-
lla contra un dels manifestants.

oCuPa detinGut. Mentrestant, di-
marts al migdia els Mossos van 
detenir un dels ocupes. És un jove 
de 19 anys i nacionalitat marro-
quina que va protagonitzar una 
baralla amb l’habitant d’un al-
tre pis ocupat. Com que des de la 
nit anterior hi havia dues patru-
lles que vigilaven els carrers Rei-
na Fabiola i Fluvià, en sentir al-
darulls els agents van pujar al pis 
per separar els implicats. I va ser 
aleshores quan, segons la policia, 
el jove es va resistir i els va agredir.

el Conseller buCh intervÉ. Co-
neixedor dels aldarulls, el con-
seller d’Interior, Miquel Buch, va 
dirigir dimecres un missatge als 
veïns. «Qui vetlla per la segure-
tat és la policia, no la ciutadania», 
els va dir, i alhora llançava una 
alerta: «Per tant, que cap ciuta-
dà pretengui agafar el lideratge o 
prendre la força de la seva mà per 
fer qualsevol activitat, perquè a 
la vegada serà denunciat també 
pels cossos policials». El conse-
ller va indicar que no només cal 
actuar des de l’òptica policial, si-
nó també des de la social i la le-
gal, admetent així que cal canvi-
ar la llei per castigar la multirein-
cidència amb presó. n

CUJEDA
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succés. la matinada de dissabte a diumenge, entre roses i empuriabravaY

Un foc calcina una embarcació de Santa Margarida i els Bombers 
l’acaben traslladant fins a la platja de la Rubina
nn Els Bombers de la Generalitat i Salvament Marítim van apagar la nit de dissabte a diumenge un foc que 
va calcinar una embarcació que inicialment estava amarrada a Santa Margarida. L’incendi es va decla-
rar cap a les tres de la matinada i també va mobilitzar efectius policials i sanitaris. No hi va haver ferits, 
però les flames sí que van afectar un vaixell del costat. A més, el foc va desamarrar la nau més afectada i 
els Bombers la van traslladar fins a la platja de la Rubina per acabar-lo d’extingir. n

Per ells és una de les nits amb 
més feina de l’any, i el vent que 
havia bufat les hores anteriors en 
alguns punts de la comarca va 
fer extremar encara més l’aler-
ta. Els Bombers de la Generalitat 
van treballar en una vintena de 
serveis a l’Alt Empordà durant 
la revetlla de Sant Joan, entre les 
vuit del vespre de dimarts (dia 
23) i les vuit del matí de dime-
cres (24). Una xifra força superi-
or a la d’altres guàrdies, però que 
tot i això ha baixat considerable-
ment respecte de la revetlla de 
l’any passat.

Una part important de les sor-
tides van ser a partir de la mit-
janit, i la gran majoria van ser 

g. arché l figueres

nn

petits focs. Així, entre les 20 sor-
tides, els professionals van aten-
dre cinc incendis de vegetació 
(agrícola, forestal o urbana) i 
nou incendis més diversos, si-
gui en contenidors, vehicles ha-
bitatges... També van treballar 
en quatre accidents de trànsit, i 
van fer dos dispositius preven-
tius (guàrdies o assistències tèc-
niques). n

Revetlla amb 20 
sortides de Bombers 
a l’Alt Empordà

Denuncien que han 
tret el tren que sortia 
a les 6.19 de Portbou

seguretat. prevenció, petits focs i altres serveis

transport. públic

Y

Y

«La Jonquera és un municipi 
atemorit i amb inseguretat cons-
tant i diària, i cal reforçar el nom-
bre d’agents, que moltes vega-
des es veuen en minoria davant 
d’aldarulls i queden exposats al 
perill». D’aquesta manera es va 
pronunciar la setmana passada 
el diputat de Ciutadans (Cs) Je-
an Castel a la Comissió d’Interior 
duta a terme al Parlament de Ca-
talunya. Ho va fer per sol·licitar 
un augment d’efectius de Mos-

redacció l la jonquera

nn

sos d’Esquadra al municipi fron-
terer, i demanar que estiguin do-
tats d’unitats canines antidroga. 
La seva proposta de resolució es 
va aprovar per unanimitat. El di-
putat va recordar que en els dar-
rers mesos la Jonquera ha vist 
augmentar les «ocupacions d’im-
mobles per cometre actes il·lícits, 
baralles continuades amb ar-
mes blanques i armes de foc, trà-
fic d’estupefaents...» i com les in-
tervencions policials «no arriben 
d’una manera adequada perquè 
tenim pocs efectius a la zona». n

prEsEntAnt El projEctE. la nova comissaria s’havia d’inaugurar el 2021 ACN

La plataforma Defensem el 
tren de l’Empordà ha denunci-
at la supressió d’un dels combois 
que fins ara sortia des de Portbou 
en direcció a Barcelona, fent pa-
rada a Figueres i a Girona, entre 
altres estacions. L’entitat es quei-
xa perquè des de la setmana pas-
sada –quan Catalunya va entrar 
en la fase de la represa i es van 
restablir tots els serveis ferrovia-
ris– el mitja distància afectat sor-
tirà des de Figueres, i deixa sen-

redacció/acn l portbou

nn

se possibilitats els usuaris que 
l’agafaven a les 06.19 h a Portbou, 
i uns minuts més tard a Llançà. 
La plataforma assegura que es 
tracta d’un trajecte «estratègic» 
per a moltes persones que s’han 
de desplaçar amb tren fins a la 
capital de l’Alt Empordà i recla-
men a l’Estat espanyol que inver-
teixi en trens convencionals com 
fa, segons asseguren, el francès. 
«És una situació lamentable que 
va en contra de l’interès social. 
No entenem per què s’ha supri-
mit», diuen. n

EstAció dE portbou. les queixes dels usuaris són continuades ÀNGEL REYNAL

L’Agència Catalana de l’Ai-
gua (ACA) ha publicat la reso-
lució de la línia d’ajuts per in-
centivar la redacció dels plans 
d’usos als embassaments de les 
conques internes, convocada a 
través del Diari Oficial de la Ge-
neralitat de Catalunya (DOGC) 
el passat 12 de novembre. En-
guany l’Agència destinarà més 
de 111.500 euros a les cinc sol-
licituds de subvenció rebudes. 
D’aquests diners, el Consell Co-
marcal de l’Alt Empordà en re-
brà 13.410 euros.

Aquesta subvenció contribu-
irà al desenvolupament d’un 
pla d’ús per a l’embassament de 
Darnius-Boadella. Això perme-
trà que el pantà, a més de garan-
tir les demandes d’aigua i mi-
nimitzar el risc d’inundacions, 
incorpori un ús lúdic, i també 
potenciarà tant les activitats 
econòmiques com el turisme 
del territori. En aquest sentit, 
el pla també permetrà millorar 
els espais de caminada i lleure. 
La mesura suposa una cessió a 
les administracions locals de la 
capacitat de gestió dels usos lú-
dics vinculats a aquestes infra-
estructures hidràuliques. n

redacció l darnius/boadella

nn

promoció. turísticaY

L’ACA atorga 13.410 
euros al Consell 
Comarcal per al pla 
d’usos del pantà

Volen que Mossos 
tingui unitat canina 
a la Jonquera

seguretat. proposta de resolució de csY
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El ple de l’Escala ha aprovat 
mesures per minimitzar els efec-
tes de la Covid-19 en els serveis 
de la temporada 2020. La situació 
d’aquest any ha fet endarrerir la 
temporada real i el període d’ex-
plotació s’ha escurçat. També 
s’han de tenir en compte les con-
dicions en què s’han de desenvo-
lupar actualment els serveis.

Els adjudicataris veuran reduït 
el cànon que se’ls cobra pels dies 
reals del servei. La temporada so-
lia començar l’1 d’abril i acabar el 
30 de setembre. Això suposa una 
reducció de dies (dels 183 que es 
permeten habitualment es pas-

Redacció l l’escala

nn

sarà a 107). L'Ajuntament infor-
ma que la reducció de la tempo-
ralitat implica un 41,5%, que pot 
ser aplicat directament sobre els 
cànons oferts pels concessiona-
ris. En segon lloc, en els supòsits 
en què es prevegi ocupar una su-
perfície menor a la concedida, es 
podrà reduir el cànon de mane-
ra proporcional. També es podrà 
renunciar la concessió justifica-
dament i per escrit sense que hi 
hagi penalització.

Finalment, es manté als actu-
als adjudicataris les concessions 
durant una anualitat més de les 
previstes inicialment en el con-
tracte pels anys del 2018 al 2021. 
És a dir, hi haurà una pròrroga.n

L’Escala reduirà 
cànons i prorrogarà 
les concessions 

serveis de temporada. pels efectes de la cOVId-19Y

El turisme és un dels sectors econòmics que més contribueix 

Ajudem-nos fent vacances aquí. Aprofitem l’oportunitat de gaudir 
de tot el que tenim en aquest territori i que tant meravella 

a vertebrar el teixit econòmic, social i cultural del nostre territori. 
Ara, cal que sigui un dels motors que ajudi a superar 
les dificultats i a dinamitzar i estimular l’economia.

els que ens visiten, i la nostra contribució haurà estat decisiva.

El turisme és un dels sectors econòmics que més 
contribueix a vertebrar el teixit econòmic, social 
i cultural del nostre territori. Ara, cal que sigui 
un dels motors que ajudi a superar les dificultats 
i a dinamitzar i estimular l’economia.

Ajudem-nos fent vacances aquí. Aprofitem 
l’oportunitat de gaudir de tot el que tenim 
en aquest territori i que tant meravella 
els que ens visiten, i la nostra contribució 
haurà estat decisiva.

Triem vacances aquí

Triem vacances aquí

6) El Ripollès, 255 x 74 d'alt

7) La Comarca d'Olot, 185 x 125 d'alt

2) Diari de Girona, 247,8 x 98,2

3) Ara, 254 de base x 163 d'alt

4) Empordà (igual que el diari de Girona, no cal que el facis)

El Punt, 250 x 76,5

5) Hora Nova, 253,295 x 127,1 d'alt
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AJ. L’ESCALAtEmporAdA ExcEpcionAl. El període d’explotació s’ha endarrerit

Y campanya

Un pas més en la 
promoció de Roses
nn La campanya de promoció tu-
rística «Torna a viure. Torna a 
Roses» amplia els canals de co-
municació. Després de l’atura-
da per la Covid-19 el destí rosinc 
es promociona al sud de França, 
a l’Estat espanyol i a punts de Ca-
talunya. Entre les plataformes hi 
ha ràdios, premsa i també espots 
a TV3 i tanques publicitàries a 
Barcelona. El cost de la campa-
nya és de 60.000 euros. n

Roses prepara el Pla local d’habitatge
participaciÓ. sessIOns amb sectORs dIVeRsOsY

Roses ha començat a treballar 
en el Pla local d’habitatge. Diver-
sos sectors van participar la set-
mana passada en taules per pla-
nificar el futur del municipi en 
l’àmbit de l’habitatge. Hi ha hagut 
sessions amb tècnics municipals, 
amb polítics i també amb el món 

Redacció l roses

nn

arquitectes, arquitectes tècnics 
i també les immobiliàries i les 
constructores.

El Pla local d’habitatge és l’es-
tudi que definirà les estratègies i 
les actuacions a promoure en re-
lació amb el sòl i al sostre residen-
cial, existent o de creació, per un 
període de 6 anys. Tot això amb 
l’objectiu de fomentar l’assoli-
ment del dret dels ciutadans a te-
nir un habitatge digne. El pla ha 
de ser un instrument per definir 
actuacions a partir de la detecció 
i avaluació dels principals dèficits 
i problemàtiques. Es té en comp-
te l’urbanisme, la rehabilitació, el 
parc existent i els serveis socials, 
entre altres aspectes. n

La setmana passada 
es van celebrar taules 
participatives per 
analitzar la situació 
actual i les necessitats

de l’associacionisme (Creu Roja, 
FADIR, Altem, Joventut Rosin-
ka, Xarxa de Convivència, Cári-
tas, Tramuntanets i les associaci-
ons de jubilats de Roses). En altres 
sessions també hi van participar 
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Durant aquest període de desescalada les oficines d’HORA NOVA
continuaran funcionant sense atenció al públic, fins a nou avís.

Podeu contactar amb nosaltres via correu electrònic:
publicitat@horanova.cat · administracio@horanova.cat · redaccio@horanova.cat

Pel que fa al setmanari, queda restablerta la distribució de
l’edició impresa tal com es feia abans del confinament.

Recordeu que podeu adquirir els exemplars d’HORA NOVA als punts de venda
habituals de premsa i revistes i també ens podeu seguir per les xarxes socials.
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Bones notícies en el control 
de la pandèmia de la Covid-19 a 
l’Alt  Empordà. En la darrera set-
mana les dades oficials del De-
partament de Salut mantenen el 
mateix nombre de casos positius 
de coronavirus. Fa 8 dies la xifra 
era de 692 i en el moment de tan-
car aquesta edició el nombre es 
mantenia igual. Això vol dir que 
no hi ha cap persona a la comar-
ca que  en la darrera setmana ha-
gi donat positiu de SARS-CoV-2 
en una prova PCR o en un test rà-
pid fiable.

 Tot i això, sí que continuen crei-
xent els casos sospitosos: els que 
presenten simptomatologia però 
no s’han sotmès a cap prova diag-
nòstica.  La setmana passada n’hi 
havia 5.447 acumulats i aquest di-
lluns, 29 de juny, se’n registraven 
5.753. Representa un increment 
de 5,6% i un total de 306 casos més 
sospitosos. Una mostra més que 
no s’ha de baixar la guàrdia.n

 G. Visa / G. Arché l figueres
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Cap cas nou de Covid-19 en la darrera 
setmana, però hi ha 306 sospitosos més

Última hora. les xifres de lA pAndèmiA A lA comArcAY

http://aquas.gencat.cat/ca/actualitat/ultimes-dades-coronavirus/mapa-per-municipis/

Ymapa interactiu de casos per municipi Ycasos per àrea 
bàsica de salut

abs figueres
260 positius / 2.048 sospites

abs roses
180 positius / 1.408 sospites

abs vilafant
87 positius / 772 sospites

abs l’escala
56 positius / 573 sospites

abs peralada
39 positius / 318 sospites

abs la jonquera
31 positius / 236 sospites

abs llançà
22 positius / 296 sospites

abs bàscara
23 positius / 232 sospites

Controls diaris de Covid a residents i treballadors i visites un cop a la setmana
represa. el plA de lA GenerAlitAt en l’àmbit residenciAlY

La Generalitat ha donat a co-
nèixer el pla sectorial de represa 
de la normalitat en l’àmbit resi-
dencial. Aquest inclou mesures 
per evitar la propagació de la Co-

redacció l figueres
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vid-19 dins de les residències i en-
tre els seus usuaris. És per això 
que els centres hauran de sotme-
tre diàriament a controls clínics i 
epidemiològics els seus residents 
i també els treballadors. A més, 
les residències es categoritzaran 

en funció dels grups de risc que 
acullin en zones verdes, grogues i 
vermelles. A les primeres s’ubica-
ran les persones sense Covid, a les 
taronges les sospitoses d’infecció 
pendents d’evolució i confirma-
ció diagnòstica i a les vermelles 

s’hi allotjaran els residents con-
firmats de Covid-19. Els centres 
també es classificaran en aques-
tes categories per saber si es po-
den acceptar ingressos nous.

Pel que fa a les visites, només 
s’autoritzaran en residències 

classificades com a taronges o 
verdes. Mentre existeixi trans-
missió comunitària és preferible 
una visita setmanal al resident i 
que el familiar (màxim 3) sigui el 
mateix en períodes no inferiors a 
10 dies.n

CUJEDA
Resaltado
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L’entrevista

«S'ha de poder donar una educació de 
qualitat i que l'escola sigui segura»

JÚLIA BARDERA. Membre del  Moviment de Renovació Pedagògica (MRP) de l'Alt Empordà. En aquesta entrevista fa un repàs de la gestió 
educativa dels últims mesos i de la tornada a les aules, tant al juny com al setembre. La mestra destaca que la societat i la comunitat 
educativa no estan preparades per una educació virtual i manquen recursos per encarar les diferents necessitats de l'alumnat

Quina valoració es fa des de Mo-
viment de Renovació Pedagògica 
(MRP) de l'Alt Empordà sobre la 
tornada a les aules, ara al juny?

En general, veient com ha anat 
tot, sembla que no ha funcionat. 
No hi ha ningú que hagi quedat 
content: ni els docents, ni el De-
partament d’Educació, ni les fa-
mílies ni l'alumnat. No s’han po-
gut cobrir les necessitats que hi 
havia al moment. Creiem que és 
imprescindible que l’obertura del 
setembre estigui molt més ben 
planificada i preparada per tor-
nar a recuperar les confiances o 
els vincles... i en general, que la re-
lació que torni a ser de plena con-
fiança.

De fet, en un comunicat, l'enti-
tat demanava que fos un «final de 
curs amb sentit». Finalment sem-
bla que no n’ha tingut?

Que les directrius fossin poc 
clares ha fet que cada centre s'ha-
gi hagut d’adaptar diferent. És per 
això que hi ha hagut desigualtats 
i era molt complicat seguir les 
mesures que ens marcaven; en 
conseqüència, no s’ha pogut fer 
l’acompanyament necessari, tant 
a infants o joves com a les famíli-
es. I aquesta era realment la ne-
cessitat que teníem, la part més 
emocional. La situació era molt 
freda, distant, i no podien coin-
cidir tots els grups d’alumnes... 
per tant, ha costat fer un bon tan-
cament. 

La part emocional era una de les 
preocupacions d’aquests dies i les 
mesures de seguretat entenc que 
l'han complicat. 

Exacte, i amb una situació que 
no només diria de por, sinó d’in-
certesa, que ho ha complicat en-
cara més. Hi ha d'haver el distan-
ciament però alhora tens moltes 
ganes de veure’t, ja que fa tres me-
sos que parles a través d’una pan-
talla. Llavors, igual que ens ha 
passat amb la família, els amics 
o l'entorn, al final els vincles que 
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TROBADES DE PROFESSORAT. Durant l'estiu, als Caputxins de Figueres HORA NOVA

Marta Arranz I FIgueres

es creen a l’escola són molt forts, 
sigui entre docent i alumne com 
entre alumnes. Per tant, ha cos-
tat trobar l’equilibri de respondre 
a les mesures sanitàries amb les 
necessitats que teníem en l’àmbit 
educatiu. 

Molts centres de l'Alt Empordà van 
firmar un manifest conjunt per a la 
reobertura. Quines són les princi-
pals mancances dels centres edu-
catius, a la comarca?

Per una banda, les mesures sa-
nitàries eren molt àmplies, i no 
dic que no fossin necessàries, eh? 
Però portar això dins de les esco-
les, una mica a correcuita i sense 
haver-ho pogut preparar bé... Hi 

bilitat d’alumnat. Em refereixo 
que, per exemple, mentre en al-
tres territoris ha parat el volum 
d’arribada de gent, aquí encara en 
van arribant a causa del turisme, 
de ser un punt fronterer... Llavors, 
cal afegir-hi que la realitat dels 
centres educatius de l’Alt Empor-
dà és molt diversa, és a dir, no té 
res a veure un centre a Figueres o 
a Roses que un a Garriguella o a la 
Jonquera. I com en molts llocs del 
territori, ens trobem amb man-
cances d’espais i equipaments i 
també aquesta realitat específica 
fa que sovint trobem a faltar re-
cursos per atendre la diversitat i 
les necessitats de qualsevol tipus 
d’alumnat.

Com es pot millorar l'educació si 
no hi ha prou aportació econòmica 
de les administracions públiques?

Hi ha d’haver molt de treball en 
xarxa de tots els agents socials re-
lacionats amb el món educatiu. 
Nosaltres des del moviment te-
nim molt clar que l’educació no 
és només l’escola, sinó tota la xar-
xa que l’envolta, sigui l’educació 
formal o no formal, la de dins l’es-
cola i la de fora, els agents socials 
diversos... i tot això s’ha de treba-
llar conjuntament per a una mi-
llor atenció educativa. Això tam-
bé implica que hi hagi plans locals 
d’educació, consens entre els par-
tits polítics i treballar amb molta 
comunicació. I sobretot que l’Ad-
ministració entengui el paper clau 
que té l’educació al país. 

Com s'ha d'entendre l'educació 
post-Covid-19?

Hi haurà un abans i un des-
prés, segur, però hem de tenir 
clar que l’objectiu de l’educació 
ha d’acabar sent el mateix que ja 
era abans: un desenvolupament 
global de l’alumne per potenci-
ar al màxim les seves capacitats 
i potencialitats d’aprenentat-
ge en tots sentits. Què ha canvi-
at? Hem de tenir clar que el tan-
cament d’escoles ha influenciat 
en l’àmbit social i ha de ser l’úl-
tim recurs, a partir del setembre. 
S’ha d’intentar que no es torni a 
repetir un tancament, sobretot en 
les primeres etapes de l’educació. 
S’ha vist clar que en les primeres 
etapes, és a dir, dels 0 a 6, primà-
ria, i els primers cursos de secun-
dària, l’educació telemàtica és in-
viable en molts casos. Vist el que 
hem vist, s’ha de tenir clar que 
hem d’oferir recursos per formar 
alumnes i professorat per poder 
treballar, en cas que no es pugui 
anar a l’escola. I s’han d'adaptar 
recursos, sobretot per als alum-
nes amb més dificultats.

La Diputació de Girona ha presen-
tat una línia d'ajudes per facilitar 

Y  continua a la pàgina següent

havia una mica la sensació de re-
obertura improvisada i potser els 
grans esforços han de ser de cara 
al setembre, per tal d'assegurar 
que la tornada sigui presencial i 
que el tancament de les escoles 
no sigui la primera mesura, ja que 
és essencial. Pel que fa a les man-
cances, el fet de no poder coinci-
dir gaires alumnes a l’aula i seguir 
els protocols; es feia impossible 
donar una atenció propera i càli-
da, que és el que tots necessitem 
ara. 

I pel que fa a la comarca, quina radi-
ografia faria del sistema educatiu?

Hem de ser conscients que a l’Alt 
Empordà encara hi ha molta mo-

Ha costat trobar l'equilibri de 
respondre a les mesures sanitàries 
amb les necessitats de l'àmbit educatiu

CUJEDA
Resaltado
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Y  ve de la pàgina anterior

l'accés a l'educació en línia. Seran 
suficients?

Aquestes línies d’ajudes no són 
ni per a tots els centres, per tant, 
segurament no seran suficients. 
A banda, també hem de tenir clar 
que amb un dispositiu i una con-
nexió no n’hi ha prou. Som cons-
cients que l’era digital és el nostre 
dia a dia però això no vol dir que 
l’alumnat sigui autònom a l'hora 
de moure’s en entorns virtuals, 
tant l’alumnat com les famílies 
necessiten un acompanyament. 
Ens hem trobat en moltes situa-
cions de famílies que potser no 
tenen una adreça electrònica o 
que no tenen dades o un disposi-
tiu per a quatre o cinc germans, o 
bé que en tenen un i l’estan utilit-
zant els pares per fer teletreball. 
És molt complicat trobar la mane-
ra de fer-ho. També hi ha la comu-
nicació oral, cal tenir clar que no 
totes les famílies coneixen prou 
les llengües i la comunicació és 
molt important. 

La societat no està preparada per 
una educació virtual, és així?

Primer de tot hem de tenir clar 
que al setembre s’haurà de treba-
llar per oferir aquests recursos a 
les famílies i als alumnes. S’ha de 
treballar perquè tothom tingui 
tots aquests recursos i s’ha d’an-
ticipar abans, sigui des de l’aula o 
com sigui. Amb aquesta situació 
ens hem trobat que moltes ma-
neres de treballar amb l’alumnat 
eren sense cap suport al costat. Si 
ja a l’aula sovint ens trobem amb 
dificultats tot i tenir acompanya-
ment, fer-ho sol encara ho dificul-
ta més. Tot i això, del que ens hem 
adonat durant el confinament és 
que la gran importància de l’edu-
cació és el vincle, la complicitat, 
el grup per aprendre... i al final 
aprenen tots junts. I això no es pot 
substituir per cap ordinador, ni 
cap tauleta ni per cap dispositiu. 

ESCOLA D'ESTIU 2020. Enguany el grup de renovació pedagògica ha decidit aplaçar les xerrades i formacions per l'estiu que ve HORA NOVA

Tenim clar que s’ha de treballar 
per oferir recursos i acompanya-
ment però l’educació és presen-
cial i no es pot perdre la relació 
humana. Realment, però, s’ha fet 
molta feina i han sortit molt bones 
propostes. I hi ha hagut molt bo-
na voluntat, però veus el resultat 
i ha quedat un gust estrany, que 
ningú ha estat massa content de 
com ha anat. 

Com s'hauria de plantejar la torna-
da al setembre?

Per una banda, és urgent que les 
escoles rebin les directrius clares 
i que siguin re-
alistes. Hem de 
ser conscients 
de la realitat de 
cada cent re i 
s’han de seguir 
les mesures per 
seguretat, pe-
rò s’ha de fer 
en condicions. 
Les directrius 
que ens donin 
h a n  d e  m a r-
car unes pau-
tes i s’ha de po-
der no perdre la 
part educativa. Ens hem de pro-
tegir però sense perdre l’educació 
i el vincle. I anticipar-nos a tot el 
que pugui passar. En el manifest 
que ha fet ara la Federació parla 
d’uns factors a tenir clars actual-
ment, com ara les ràtios i la plan-
tilla que hi haurà al setembre per 
poder organitzar els grups. Som 
conscients que no hi ha d’haver 
moviment entre grups, que han 
de ser grups estables, que haurem 
d’adaptar horaris del que es feia 
conjunt en l’àmbit de cada esco-
la. Per tant, necessitem directrius 
clares per encarar-ho. 

Pel que fa a les ràtios, s’ha dit que 
potser tornarien els grups de 25 
persones a l’aula. Com ho veu?

Sí, en principi aquesta setma-
na han de sortir les directius. S’ha 

de poder donar una educació de 
qualitat i que l’escola sigui segu-
ra. És essencial que es compleixin 
aquests dos factors, no pot ser que 
per seguretat traiem tota la part 
de qualitat de l’educació. 

A la qualitat hi va relacionada di-
rectament aquesta nova proposta 
de prescindir del professorat es-
pecialista. 

Sembla que va per aquí... fins 
que no tinguem les instrucci-
ons definitives no podem acabar 
d’opinar, però per mi perdre l'es-
pecialitat és perdre qualitat. Al 

final són mes-
tres que tenen 
una formació 
i  q u e  c o n e i-
xen, per exem-
ple, la música 
d’una manera 
i la transmeten 
a l s  a l u m n e s 
d’una manera 
molt més espe-
cial que un al-
tre. Estem dis-
posats a adap-
t a r-no s  p e r ò 
amb recursos. 

Per mi, evidentment, perdre les 
especialitats és perdre qualitat. 
Però som mestres i hem de fer 
aquest acompanyament neces-
sari als alumnes, les famílies i la 
societat, en general. Hem de tirar 
endavant i ens trobarem amb si-
tuacions que hi ha alumnes als 
quals els ha tocat la malaltia de 
prop, la mort d’un familiar vingu-
da amb situacions complicades, i 
l’escola ha de ser un lloc per do-
nar igualtat d’oportunitats i per 
donar un espai de seguretat a tots 
els infants i joves. 

 Escoles d’estiu en marxa. Com 
s’han plantejat aquest any?

Hi ha hagut molt de treball con-
junt en l’àmbit dels Moviments 
de Renovació Pedagògica i totes 
les entitats que formen part de la 

Federació, i s’ha treballat per ofe-
rir escoltes d’estiu virtuals. Aquí 
la comarca de l’Alt Empordà hem 
decidit no tirar endavant l’esco-
la d’estiu aquest any. Més que 
res perquè per nosaltres l’espai 
d’intercanvi i de compartir en-
tre mestres de la comarca és pri-
mordial, i fer-ho en línia no ens 
semblava factible per la nostra 
organització. Animem a partici-
par en les altres escoles d’estiu i 
realment hi ha propostes molt in-
teressants, i moltes encarades a 
la problemàtica que tenim i com 
afrontar-la, però nosaltres creiem 
en la proximitat i l’espai de troba-
da. No només donem importàn-
cia quan ve una formadora, que 
és bàsic, però creiem que és molt 
important compartir els projec-
tes que hi ha a diferents escoles de 
la comarca, com podem tenir una 
millor educació a l’Alt Empordà 
i quines necessitats tenim. Vam 
creure que per la nostra manera 
de treballar, aquest any l’Escola 
d’Estiu l'ajornem a l’any vinent. 

Com neix aquest Moviment de Re-
novació Pedagògica, a l'Empordà?

Als anys vuitanta van comen-
çar les escoles democràtiques per 
trencar amb les escoles franquis-
tes i es van crear diferents mo-
viments arreu del territori, però 
a l’Empordà el moviment va ser 
molt gran. A Roses es va fer la 1a 
Trobada del Moviment per buscar 
un consens de tota la resta de mo-
viments; amb els anys va acabar 
desapareixent i ara fa uns sis anys 
va haver-hi el congrés d’educació 
a la comarca. Un grup de mestres, 
sobretot d’infantil i primària, vam 
creure que era important recupe-
rar-ho i ens vam començar a tro-
bar, sobretot per compartir idees. 
A partir d’aquí es va tornar a vo-
ler una escola d’estiu, vam crear 
xarxa entre centres... i des de fa sis 
anys tenim l’EP, el nou Moviment 
de Renovació Pedagògica de l’Alt 
Empordà.  n

L'Empordà en una 
paraula:
Paisatge 

La banda sonora de 
la teva vida:
Cançó de fer camí, 
interpretació de 
Mireia Vives i Gemma 
Humet

Teatre, museus o 
concerts? 
Concerts

Dolç o salat?
Salat

Mar o muntanya?
Pot ser mar i 
muntanya? 

Una conversa 
amb...?
Amb la mestra Dolors 
Purcallas

Quin consell 
donaries?
Molta confiança 
i treballar 
conjuntament

El primer que fas al 
matí és...
Un petó

Júlia Bardera

EntrE
bambolinEs

Aprenem tots 
junts i això no 
ho pot substituir 
cap ordinador, 
ni cap tauleta ni 
cap dispositiu

CUJEDA
Resaltado
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nn figueres.  L’àrea de Promoció Econòmica de l’Ajunta-
ment de Figueres va dur a terme, el 25 de juny, el tercer we-
binar del cicle, una sessió sobre Bizum i altres sistemes de 
pagament, a càrrec de Núria Pereira i Fernando Leyva. n

Figueres organitza un webinar sobre Bizum
formacióY
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Es tracta de Cadaqués, Castelló 
d’Empúries-Empuriabrava, el Port 
de la Selva, Figueres, l’Escala, Llançà 
i Roses.

La campanya busca fomentar la 
mobilitat en transport públic, 
impulsar el turisme de proximitat 
i divulgar la marca Costa Brava.

El front marítim de Cadaqués, les 
ruïnes d’Empúries o el Museu Dalí de 
Figueres són algunes de les imatges 
que lluiran durant aquest estiu en els 
autocars de la companyia Moventis 
Sarfa.

La iniciativa és el reflex de la 
col·laboració publicoprivada 
nascuda de la unió d’esforços 
entre ajuntaments, la Generalitat, 
el Patronat de Turisme i l’empresa 
Moventis Sarfa.

20

Els 5 punts

7 municipis Els objectius

ajuntaments adherits De l’alt empordà mobilitat i divulgació imatges icòniques Projecte publicoprivat

Un total de vint fotografies 
de llocs icònics de la Costa Bra-
va i la seva rodalia recorren des 
d’aquest dilluns les carreteres ca-
talanes. Ho fan logotipades als 
laterals d’autobusos de la com-
panyia Moventis Sarfa, acompa-
nyades al mateix temps d’un lema 
que interpel·la directament qui el 
llegeix i el convida a passar les va-
cances d’estiu o a visitar el litoral 
gironí: «Relaxa’t, gaudeix i ena-
mora’t de la Costa Brava», «T’es-
perem amb il·lusió. Vine a la Cos-
ta Brava» o «El paradís el tenim a 
casa. Vine a la Costa Brava», entre 
altres eslògans.

La iniciativa, una unió d’esfor-
ços publicoprivada, es va presen-
tar ahir al migdia a l’esplanada 
del port de Palamós, amb la pre-
sència del conseller de Territori, 
Damià Clavet, entre altres auto-
ritats. Es tracta d’un projecte que 
uneix ajuntaments, la Generali-
tat de Catalunya i el Patronat de 
Turisme, a part de Moventis Sar-
fa. En total, hi ha vint municipis 
que hi participen, amb una notò-
ria presència de nuclis alt-empor-
danesos, set: Cadaqués, Castelló 
d’Empúries-Empuriabrava, el 
Port de la Selva, Figueres, l’Esca-
la, Llançà i Roses. En aquest sen-
tit, el protagonisme comarcal es 
veu representat als autocars amb 
imatges com ara el front marítim 
de Cadaqués, les ruïnes d’Empú-
ries o el Museu Dalí de Figueres.

Els objectius principals de la 
campanya són fomentar la mo-
bilitat en transport públic, im-

Redacció/ACN l Palamós 
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Pròxima parada: turisme de proximitat
Diversos ajuntaments, la 
Generalitat i el Patronat 
de Turisme impulsen 
una campanya amb fotos 
icòniques als busos Sarfa

turisme. El CoNsEllER dE tERRitoRi, dAmià CAlvEt, CoNfiRmA quE AquEst Estiu No hi hAuRà CAp CREuER Al poRt dE RosEsY

PRESENTACIÓ. El conseller Calvet i altres autoritats, a la foto de família de la presentació de dilluns a Palamós ÀNGEL REYNAL

LEMES. Els autocars lluiran aquest estiu diversos eslògans promocionals ÀNGEL REYNAL

lA CAmpANYA dE pRomoCiÓ 
tuRÍstiCA Es vA pREsENtAR 
Al poRt dE pAlAmÓs

«fEm uNA pAssA ENdAvANt 
i uNA CRidA Al tuRismE 
loCAl»

PreseNtació

Damià calvet

Y

Y

pulsar el turisme de proximitat 
i divulgar la marca Costa Brava 
arreu on la companyia Moventis 
opera. Concretament, el projec-
te s’adreça als habitants de l’àrea 
metropolitana de Barcelona, uns 
tres milions d’usuaris potenci-
als.

«uNa Passa eNDavaNt». El con-
seller Calvet va destacar que les 

imatges i els lemes que llueixen 
als autobusos «conviden la gent a 
venir a la Costa Brava». «Fem una 
passa endavant i una crida al tu-
risme local, perquè gaudeixi de la 
destinació de manera segura, pe-
rò també il·lusionant», va afegir 
el conseller, reiterant també que 
la campanya s’ha creat gràcies a 
la col·laboració del sector públic 
i del privat.

Calvet, però, tampoc va amagar 
que aquest 2020 el turista serà de 
proximitat; sobretot, després que 
la pandèmia del coronavirus ha-
gi compromès determinats mer-
cats i hagi tocat de ple l’arriba-
da de turistes estrangers. I com 
a exemple, el conseller va confir-
mar que «es descarta del tot» que 

en aquesta temporada hi hagi es-
cales de creuers tant al port de Pa-
lamós com a la badia de Roses. A 
banda, Calvet també va subrat-
llar que la situació no es dona tan 
sols a la Costa Brava, sinó que es 
reprodueix arreu del món. «Tan 
sols han aguantat alguns creuers 
de petit format, amb caràcter de 
luxe i adreçats també al turisme 
local», va puntualitzar.

El conseller també va apun-
tar que la Generalitat ja treba-
lla amb vista al 2021, i es va mos-
trar confiant que aleshores el tu-
risme de creuer es recuperi a la 
Costa Brava. «A més, també or-
ganitzarem aquí la conferència 
“Medcruise”».

«taNQues PuBlicitàries mÒBils». 
Per la seva banda, el president de 
la Diputació de Girona i del Patro-
nat de Turisme, Miquel Noguer, 
va destacar que la campanya su-
posarà «tenir tanques publicità-
ries mòbils arreu del país». «La 
companyia Sarfa és ADN Costa 
Brava, i el Patronat i els ajunta-
ments també», va afegir Noguer, 
que també va subratllar que la 
iniciativa es converteix en «una 
bona oportunitat per  reclamar 
que vinguin els visitants de casa 
nostra» i, en el cas dels que ja hi 
hagin fet estades, perquè puguin 
«redescobrir» la destinació turís-
tica escollida. 

ac c i ó  r a D i o f Ò N i c a .  P a r a l-
lelament, la iniciativa turística 
es complementa amb una acció a 
través de les ones radiofòniques. 
Així doncs, durant els pròxims 
caps de setmana de juliol i agost 
el programa Via lliure de l’emis-
sora Rac1 donarà a conèixer, per 
mitjà d’entrevistes amb els dife-
rents representants municipals, 
els valors i els atractius turístics, 
gastronòmics i paisatgístics de 
cadascuna de les localitats adhe-
rides a la iniciativa. n

«sARfA és AdN CostA 
bRAvA, i El pAtRoNAt i Els 
AjuNtAmENts tAmbé»

miQuel NoguerY
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Sílvia Pérez Cruz, Diego el Ci-
gala, Lola Índigo, Miki Núñez, 
Sopa de Cabra, Manel, Els Amics 
de les Arts, Pablo López i Stay Ho-
mas. Aquests són els artistes que 
actuaran aquest estiu al festival 
Sons del Món. Tot i que aquesta 
serà una edició marcada per la 
pandèmia de la Covid-19, el cer-
tamen musical de l’estiu, dirigit 
per Xavi Pascual, ha fet mans i 
mànigues per presentar un car-
tell amb els grans noms de l’esce-
na musical catalana. 

NOU CONCERTS. El festival s’ha ha-
gut d’adaptar a la situació i a les 
mesures sanitàries del moment 

M. Arranz l ROSES
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Sons del Món tanca el cartell de la 13a 
edició amb quatre artistes més de renom
Finalment, la tretzena 
edició del festival de la 
Ciutadella de Roses es 
farà amb un total de nou 
concerts 

múSiCa. festivAls d’estiuY

13a ediCió. L’aforament d’enguany passarà de 2.200 localitats a 900 ROSESPÈDIA

jA es poden coMprAr les 
locAlitAts de tots els 
concerts, A lA sevA web

ENTRadES a la vENdaYi és per això que l’aforament del 
festival passa de 2.200 localitats a 
900. D’altra banda, des del mateix 
festival asseguren que un cop el 
Govern català publiqui la norma-

tiva que cal seguir, l’organització 
de Sons del Món decidirà si es farà 
o no la programació de petit for-
mat, és a dir, els concerts que es fe-
ien als cellers de la DO Empordà.

lES PRESENTaCiONS. Els noms que 
formen el cartell de l’edició d’en-
guany presentaran, la majoria, 
els seus últims treballs. És el cas 
de Sopa de Cabra, que actuarà a 
la Ciutadella per presentar el seu 
disc, La gran onada. En aquest 
sentit, Sílvia Pérez Cruz portarà a 
escena la seva proposta musical, 
d’allò més elegant, acompanya-
da del pianista Marco Mezquida. 
Seguint amb el cartell, els Stay 
Homas, l’èxit del confinament, 
oferirà un dels pocs concerts del 
trio d’aquest any. Per la bona gent, 
l’últim treball del quartet barce-
loní Manel, serà el protagonista 
en el seu més que esperat con-
cert a l’Alt Empordà. Qui també 
presentarà les seves novetats, al-
gunes de les quals han estat cui-
nades durant el confinament, és 
Miki Núñez, un dels artistes més 
importants de territori actual-
ment. Els Amics de les Arts fa-
ran una proposta d’allò més ínti-
ma: presentaran el seu concert en 
acústic, que porta per títol Els dies 
més dolços. n

L’escriptora olotina Sílvia Vi-
lacoba presenta aquest diven-
dres, dia 3, a les 19.30 h a la Casa 
Cultura de Llançà, la seva darre-
ra novel·la: Retorn al paradís. A 
la presentació hi intervindrà l’al-
calde, Francesc Guisset; l’editor, 
Josep Oliveras; la poeta i rapsoda 
Carrie Dorca, i l’autora. L’ende-
mà, dia 4, l’autora farà una nova 
presentació del llibre al Port de 
la Selva.

redacció l llaNÇÀ  
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Retorn al paradís és l’últim vo-
lum de la trilogia, que té com a 
protagonistes les trigèmines del 
Port de la Selva. La novel·la ro-
màntica de Vilacoba està ambi-
entada a l’Alt Empordà, essen-
cialment al poble de residència 
habitual de  l’Ona, la Mar i la Sol, 
tres germanes que tothom es-
tima i aprecia. L’acció comen-
ça quan l’Ona decideix tornar 
al municipi empordanès des 
de Nova York, on estava fent un 
màster, arran d’una infidelitat.n

Sílvia Vilacoba presenta 
‘Retorn al paradís’ a Llançà

liTERaTURa. dArrer voluM de lA trilogiAY

síLvia viLaCoba. Creadora de les trigèmines del Port de la selva HORA NOVA

L’arxiu municipal de Caste-
lló d’Empúries va engegar dife-
rents campanyes de restauració 
i conservació de documents an-
tics a finals del 2019, i a causa de la 
pandèmia no s’havien pogut en-
tregar, encara. Aquesta setmana 
hem sabut que s’ha restaurat un 
pergamí del segle XVI i un llibre 
de comptes del XVIII. El perga-
mí, del 1563, és un contracte pri-
vat de compravenda de terres, i el 

redacció l CaSTElló d’EmPúRiES 
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Castelló d’Empúries restaura 
un pergamí del 1563

dOCUmENTS. Arxiu MunicipAlY

treball de recuperació s’ha basat 
en la rehidratació, la neteja i la re-
integració d’algunes parts. 

D’altra banda, el llibre de comp-
tes, titulat Segon llibre de comp-
tas i salaris, consta de 461 folis i 
enquadernació de cartró folra-
da de pergamí. En aquest docu-
ment,  els treballs han sigut més 
dificultosos. La restauració s’ha 
desenvolupat a un taller d’Alcar-
ràs, Lleida, Grafia: conservació 
i restauració, de la restauradora 
Núria Vila Lafita. n

50 x 62 Cm. Les mides del document antic ja restaurat AJ. CASTELLÓ

Després que el Patronat de 
la Fundació Gala-Salvador Da-
lí anunciés limitar la reobertu-
ra del Teatre-Museu Dalí de Fi-
gueres a causa de la pandèmia i 
la crisi de la Covid-19, els grups 
municipals de l’Ajuntament de 
Figueres i el món empresarial 
van signar una declaració per 
activar un front comú i intentar 
revertir la situació. 

Tant el Museu Dalí com la ca-
sa de Portlligat o el Castell de 
Púbol són una peça clau per 
la cultura i el turisme de la co-
marca. Des del Consell Comar-
cal de l’Alt Empordà i des dels 
següents grups polítics figue-
rencs: Junts per Catalunya, Co-
alició PSC-Candidatura de Pro-
grés, ERC, Ciutadans i CUP-Al-
ternativa Municipalista, han 
acordat la seva adhesió al front 
comú per mantenir el museu 
obert tot l’any i col·laborar, des 
de les seves competències i pos-
sibilitats, amb el Patronat. n

redacció l figUERES

nn

mUSEUS. oberturAY

Front comú de les 
institucions i el món 
empresarial per al 
triangle dalinià 
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Gastronomia
#CuinaAmbHORANOVA

Sembla que un dels ingredi-
ents estrella dels restaurants de 
l’Alt Empordà, aquest estiu, serà 
la llagosta. Aquesta és la recep-
ta que ens comparteixen des del 
restaurant ROM, de Roses: ama-
nida de llagosta, carxofes i tòfona 
d’estiu.  El gerent de l’establiment 
gastronòmic, Fausto Rom, expli-
ca que aquest és un plat fàcil de fer 
i fresc per a l’estiu. 

ELABORACIÓ DE LA LLAGOSTA.  El 
primer que hem de fer és bullir ai-
gua amb el fonoll, el pebre i el llo-
rer. Seguidament hi hem de cou-
re la llagosta durant quatre mi-
nuts. Després retirem la llagosta, 
la deixem refredar i la pelem. En 
aquest pas és important reservar 
tant el coral del cap com del cos 
de la llagosta. Un cop ho tenim fet, 
deixem la llagosta pel final. Des 
de la cuina del ROM expliquen 
que la llagosta l’acabarem de cou-
re just abans de servir el plat. I ho 
farem sofregint el corall amb la 
mantega i cuinant la llagosta, a 
foc lent,  uns quatre minuts més. 

LES CARXOFES. Per elaborar la part 
de la verdura del plat d’aquesta 
setmana, necessitem: dues car-
xofes mitjanes, oli d’oliva, sal, 
pebre i suc de llimona. El primer 
que farem és pelar les carxofes, 
deixant només la part tendra del 
fruit, tallar-les en quatre parts i 
posar-hi sal i pebre i el suc de lli-
mona, al gust.  Ara ve un pas que 
donarà un plus al nostre plat: un 
cop tenim les carxofes prepara-
des, el que hem de fer és enva-
sar-ho al buit amb una mica d’oli 
d’oliva i coure-ho en una bossa a 
90 graus durant vint minuts. Un 
cop les tenim cuites, les deixem 
refredar i les fregim en oli d’oli-
va, just també abans de servir el 
plat a taula. 

Marta Arranz l ROSES
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Amanida de llagosta, carxofes i tòfona 
d’estiu, del restaurant ROM de Roses
Aquesta serà l’última 
recepta de la temporada. 
Si tot va bé, ens retrobem 
al setembre amb més 
propostes culinàries

ROsesROM

LA VINAGRETA. Cada restaurant, 
cada família i cada persona té la 
seva vinagreta estrella. Per pre-
parar la del ROM necessitem els 
següents ingredients: 10 g de to-
mata picada, 10 g de pebrot verd 
italià picat, 10 g de ceba tendra 
picada, 25 g de corall de llagos-
ta, 10 g de vinagre blanc i 40 g 
d’oli d’oliva verge. I l’elaboració 
és d’allò més fàcil: barrejar tots 
els ingredients, afegir-hi una mi-
ca de sal i pebre i reservar la vina-
greta. 

PRESENTACIÓ DEL PLAT. Per tal 
d’elaborar la recepta tal com ens 
l’expliquen des dels fogons del 
restaurant, un cop tinguem tots 

la recepta. Que ens envien des dels fogons del restaurant rOM, de roses RogeR LLeixà/Vianda

La recepta

Bullir la llagosta i separar el 
corall, tant del cap com del 
cos 

elaborar la vinagreta de dife-
rents ingredients per ama-
nir la llagosta i les carxofes 

envasar les carxofes al buit 
i coure-les. Seguidament, 
abans de servir el plat, fre-
gir-les amb oli d’oliva

tallar la llagosta i col·locar-la 
al plat amb les carxofes. po-
sar-hi la vinagreta, la tòfona 
d’estiu i la pell de taronja 

2n

pas

1r

pas 3r

pas

4t

pas

es cArActeritzA per ser 
un espAi de cuinA AvAnt-
guArdistA i de proxiMitAt

i coMpArteix AMb nosAl-
tres les receptes que elA-
boris A cAsA

EL RESTAuRANT I TAVERNA

#CuINAAmBhORANOVA

Y

Y

els passos fets, el que farem se-
rà escalfar la llagosta i les carxo-
fes. Llavors, tallarem a trossos la 
llagosta, tal com es pot veure a la 
imatge, i els col·locarem repartits 
pel plat. Hi afegirem les carxo-
fes i finalment ho amanirem tot 
amb la vinagreta de coral. I per 
donar-li el punt final, laminarem 
una mica de trufa d’estiu i pela de 
taronja confitada. 

ROm. El restaurant ROM de Ro-
ses és un projecte gastronòmic 
que, tal com ells mateixos expli-
quen, quan van obrir el 2017, «sa-
bíem que la nostra carta havia de 
ser respectuosa amb el medi am-
bient i plenament compromesa 
amb els productes locals. Però 
volíem que fos, alhora, inventi-
va, experimental i molt atrevida». 
Si us agrada la recepta, no dubteu 
en etiquetar-nos a les vostres xar-
xes socials. n

INGREDIENTS

1 llagosta viva d’uns 500 g

 100 g de fonoll picat

 6 boles de pebre negre

 1 fulla de llorer

1 nou de mantega

2 carxofes mitjanes

 oli d’oliva verge extra

 sal i pebre

 suc de llimona

 10 g de tomàquet picat

10 g de pebrot verd italià picat

10 g de ceba tendra picada

 25 g de coral de llagosta

10 g de vinagre blanc
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La Generalitat y Moventis promocionarán

la Costa Brava (Girona) en Catalunya

20M EP 29.06.2020 - 17:07H

El conseller de Territorio y Sostenibilidad de la Generalitat, Damià Calvet, ha presentado este lunes la Campaña de

Dinamización del Turismo de Proximidad en la Costa Brava (Girona) impulsada junto con Sarfa/Moventis.
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La Generalitat y Moventis promocionarán la Costa Brava (Girona) en Catalunya GENERALITAT

La campaña tiene por objetivo fomentar la movilidad en transporte público, el

turismo de proximidad y la marca Costa Brava dentro de Catalunya, y para ello

una flota de 20 autobuses de Moventis recorrerán la comunidad con el mensaje

'Te esperamos con ilusión. Ven a la Costa Brava' y luciendo imágenes icónicas

de los municipios gerundenses participantes en la campaña, ha informado el

Govern en un comunicado.

Y es que esta campaña cuenta con el apoyo del Patronato de Turismo de la

Costa Brava y una veintena de municipios: Cadaqués, Calonge, Castell-Platja

d'Aro, Castelló d'Empúries-Empuriabrava, Port de la Selva, L'Escala, Llançà,

Lloret de Mar, Palafrugell, Palamós, Pals, Roses, Sant Feliu de Guíxols, Santa

Cristina d'Aro, Torroella de Montgrí-l'Estartit, Tossa de Mar, Girona, la Bisbal

d'Empordà y Figueres.

El conseller ha destacado que con esta campaña se hace un llamamiento al

turismo local: "Todos estamos a punto para recibir a estos turistas. Los

ayuntamientos como destinatarios, la Generalitat como garante de la movilidad

y los puertos también, de cara al turismo náutico y deportivo. Todo esto ayuda a

reactivar Catalunya".

Calvet ha recordado que en 2019 se consolidó el turismo de cruceros con más

de 50.000 cruceristas y 50 escalas que tuvieron un impacto superior a los

cuatro millones de euros: "Las cifras de este año no serán buenas, pero esto no

quiere decir que cedamos y no trabajemos. Nos estamos preparando para el

año que viene, cuando organizaremos en la Costa Brava la conferencia Med

Cruise".
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LAS FOTOS DE LOS
LECTORES Por el camino de ronda a Roses

La ruta de Punta Falconera, situada al sur de la península del Cap de Creus, en
dirección a Cala Murtra, pequeña playa de paisaje salvaje, nos abre la Costa Brava

Por el camino de ronda la Costa Brava se muestra genuina. (Toni Fernández / TF)

REDACCIÓN, GIRONA 29/06/2020 18:00

“Esta fotografía fue tomada el sábado 26 de junio mientras
hacíamos en camino de ronda”, indica Toni Fernández en Las Fotos
de los Lectores de La Vanguardia, antes de detallar: “Salimos desde
Punta Falconera dirección Cala Murtra”.

La Punta Falconera es un cabo de la Costa Brava, situado al sur de
la península del Cap de Creus, en el extremo norte del golfo de
Roses. Separa la bahía de Montjoi, al este, y las calas de Canyelles
Grosses y Canyelles Petites, al oeste.

Debe su nombre a la presencia histórica de halcones y cernícalos en
la zona. El pronunciado saliente de este cabo es el punto más
meridional de la península del Cap de Creus y hace que la acción
del mar y del viento facilite una costa arenosa al este y, en cambio,
una rocosa al oeste.

El paraje es un área protegida de gran riqueza natural, terrestre y
marina, que forma parte del parque natural del Cap de Creus.

Por su parte, Cala Murtra está situada a unos 10 km de Roses,
normalmente solitaria y con un paisaje salvaje.

De difícil acceso por tierra, se ha convertido en un pequeño paraíso
para aquellos que puedan acceder en embarcaciones. Además, en
esta cala está autorizada la práctica del nudismo.

Por el camino de ronda de Roses. (Toni Fernández / TF)

Si te ha gustado la foto, te invitamos a participar en nuestra
encuesta:

¿Qué te parece la foto del camino de ronda a Roses?

Total votos: 0

■ ¿CÓMO PUEDO PARTICIPAR EN LA COMUNIDAD DE LA
VANGUARDIA?
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5 puntos (buena)

10 puntos (muy buena)

25 puntos (excelente)

Los interesados en participar en Las Fotos de los Lectores tan solo
deben escribir un email a la dirección de correo de nuestra sección
de Participación (participacion@lavanguardia.es) adjuntando la
fotografía, explicando detalles de cómo y dónde fue tomada y
aportando los datos del autor para la firma de la imagen. Es
importante indicar en el asunto del correo: ´Fotos de los Lectores´.
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Toni Rodríguez, regidor del PSC a l'Ajuntament de Roses

La nova normalitat al Ple de Roses és la
vella normalitat
 29/06/2020

A l’últim Ple de l’Ajuntament de Roses molts temes, com no pot ser d’una altra
manera. La COVID no ha solucionat els temes pendents (SUF, mercat, canals, oficina
turisme, Santa Margarita, etc…), i n’ha creat de nous, la qual cosa ens obliga a
redoblar esforços si volem tirar endavant. És el que tenim i val més que tots ens
posem a la feina.

La qual cosa no sembla agradar al Govern (local), malgrat la mà estesa de l’oposició
i esperit col·laborador d’aquestes setmanes, sembla que els i molesta una oposició
cada vegada més rigorosa i que està pel que realment importa, solucionar
problemes reals.

Ho hem demostrat durant la pandèmia, demanant explicacions al Govern,
participant i proposant mesures. Participant en el voluntariat i allà on se’ns ha
demanat.

El que hem vist en aquest Ple és que al Sr. Plana li va gran la regidoria de Seguretat
Ciutadana i no li agrada que se l’interpel·li sobre els problemes higiènics i de salut
publica del Top Manta, Tampoc li agrada al Sr. Ballesta, director d’Interior a Girona,
però és el que té la participació, no sempre és còmoda amb el poder. Tant es així
que ha tingut que salvar l’alcaldessa al Sr. Plana d’una discussió poc gratificant
quan pretenia faltar al respecte a la nostra cap de llista Olga Simarro. Tampoc veiem
còmoda a la regidora d’Urbanisme quan li preguntaven pel futur de les
modificacions del Pla General o les suspensions i/o tramitacions de llicències de
diferents projectes, o sobre els contenciosos que tenim oberts (“no sabe, no
contesta”, ens comença a tenir acostumats) . En les mocions, tot un poema. Per una
banda, sembla que el Govern dels millors sigui l’únic amb el privilegi  de recriminar a
la Generalitat la poca sensibilitat amb els ajuntaments en el tema de la reobertura
escolar, tal com va dir en campanya la Sra. Mindan, no son prou dignes per demanar
agilitat a la Generalitat en el tema dels ajuts als lloguers (la culpa és de Madrid).
N’estem farts de veure com és miren el melic.

Nois, no passa res per entomar el mea culpa alguna vegada, i més amb la que està
caient. 

No acabarem aquí sense voler agrair la moció dels caçadors de Roses en defensa
dels seus interessos, cal mes participació a la política a Roses. Podem estar d’acord
o no sobre la caça, però el que és evident,  és que les seves problemàtiques són
“reals” i més enllà de queda bé, de votar políticament correcte, (que li diguin als de
Gent del Poble, els que no volien les vaquillas ara estimen els caçadors) cal cercar
solucions i l’administració (un altra vegada la Gene, administració de proximitat per
alguns) ha de posar mesures i mitjans per cercar models econòmics que al mateix
temps protegeixen la nostra fauna i la nostra natura. No hi ha convivència i
sostenibilitat sense economia.

A determinades formes de política passa el de la gallina de l’àvia. L’àvia, quan la
gallina no donava ous, la feia servir per fer caldo. I al final no teníem ni gallina ni
ous. La política pot ser relat, somnis, emocions, campanyes, però si no soluciona
problemes perd la seva utilitat.
Olof Palme (president de Suècia assassinat al 1986) deia que “la socialdemocràcia ha
de ser útil o no serà”.

Que tinguem un bon estiu ple de feina i salut.

Toni Rodríguez
Regidor del PSC Roses
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redoblar esforços si volem tirar endavant. És el que tenim i val més que tots ens
posem a la feina.

La qual cosa no sembla agradar al Govern (local), malgrat la mà estesa de l’oposició
i esperit col·laborador d’aquestes setmanes, sembla que els i molesta una oposició
cada vegada més rigorosa i que està pel que realment importa, solucionar
problemes reals.

Ho hem demostrat durant la pandèmia, demanant explicacions al Govern,
participant i proposant mesures. Participant en el voluntariat i allà on se’ns ha
demanat.

El que hem vist en aquest Ple és que al Sr. Plana li va gran la regidoria de Seguretat
Ciutadana i no li agrada que se l’interpel·li sobre els problemes higiènics i de salut
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escolar, tal com va dir en campanya la Sra. Mindan, no son prou dignes per demanar
agilitat a la Generalitat en el tema dels ajuts als lloguers (la culpa és de Madrid).
N’estem farts de veure com és miren el melic.

Nois, no passa res per entomar el mea culpa alguna vegada, i més amb la que està
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No acabarem aquí sense voler agrair la moció dels caçadors de Roses en defensa
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“reals” i més enllà de queda bé, de votar políticament correcte, (que li diguin als de
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temps protegeixen la nostra fauna i la nostra natura. No hi ha convivència i
sostenibilitat sense economia.

A determinades formes de política passa el de la gallina de l’àvia. L’àvia, quan la
gallina no donava ous, la feia servir per fer caldo. I al final no teníem ni gallina ni
ous. La política pot ser relat, somnis, emocions, campanyes, però si no soluciona
problemes perd la seva utilitat.
Olof Palme (president de Suècia assassinat al 1986) deia que “la socialdemocràcia ha
de ser útil o no serà”.

Que tinguem un bon estiu ple de feina i salut.
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Regidor del PSC Roses

Tags: A Roses, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Article d'opinió, Badia de Roses, Cap de Creus, Catalunya,
Costa Brava, COVID19, Crisi global, Empordà, Girona, Govern d'Espanya, Govern de la Generalitat, PSC, PSC
Roses, Regidor del PSC Roses, Roses, Toni Rodríguez, Vila de Roses

Previous
Quin orgull!

Quin orgull!
 28/06/2020

Estrenem l’Aventura
Jove: Joves, natura i
esport
 22/06/2020

Estiu amb lleure
 18/06/2020

Posición, solucionar el
problema
 10/06/2020

Les Administracions
volen “normalitzar”
aquesta temporada
 03/06/2020

Turisme… Necessitem
Espanya
 02/05/2020

Cerca … Cerca

Informació d’interés

Col·laboradors

Informació municipal

Farmàcies de guàrdia a Roses

Facebook

Vila de Roses

Els meus tuits

Segueix-me a Twitter

Dos nens lluiten per la seva
vida després d’ofegar-se a la
platja de La Punta de Roses

Ha mort un dels nens
ofegats aquesta tarda a la
platja de La Punta de Roses

Roses aprova recolzar,
protegir i fomentar la
practica de la caça

Es calen foc dues
embarcacions amarrades al
Canal de Santa Margarida

La nova normalitat al Ple de
Roses és la vella normalitat

Notícies més llegides

Copyright © All rights reserved. | CoverNews by AF themes.

“

Tanca i acepta
Hola, en aquest lloc web utilitzem galetes!
En pots veure tots els detalls a La nostra política de galetes



Més notícies

PortadaRosesFesta MajorComarcaGironaCarnavalOpinióContacta 

Els fets han passat aquesta tarda a la platja de La Punta de Roses

Ha mort un dels nens ofegats aquesta
tarda a la platja de La Punta de Roses
 30/06/2020

L’han traslladat aquesta tarda en helicòpter en estat crític a l’Hospital Trueta de
Girona després d’ofegar-se a la platja de La Punta de Roses

Un dels dos nens, d’origen marroquí, ofegats aquesta tarda a la platja de La Punta
de Roses ha mort a l’Hospital Trueta de Girona, on havia estat traslladat amb un
helicòpter medicalitzat, ha mort aquesta nit.

El seu company, de 6 anys, continua ingressat en estat crític.

Els fets han passat al voltant de les 19 hores quan han estat trobats tots dos surant
a l’aigua de la platja de La Punta on havien anar a passar la tarda juntament amb els
seus pares i germans, tots veïns de Figueres.

Els equips mèdics tant del Trueta com del CAP de Roses han estat gairebé dues
hores practicant-les maniobres de reanimació cardio pulmonar, i ha estat quan han
aconseguit remuntar-los i estabilitzar les seves constants vitals quan s’ha decidit
traslladar-los a l’Hospital Josep Trueta.
Segons informacions rebudes per ViladeRoses els nens tenien pols quan se’ls han
emportat amb l’helicòpter, però el principal problema per a la seva salut és que
havien estat molt de temps sense oxigen.
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HOME  ROSES  SUCCESSOS  MOR UN DELS DOS NENS OFEGATS AVUI A LA PLATJA DE ROSES

L’Hospital Trueta de Girona acaba de confirmar la mort d’un dels dos nens

que s’han ofegat avui a la platja de Roses.

Els dos nens que han estat traslladats en ambdós helicòpters medicalitzats

del SEM al centre hospitalari en estat crític després que els serveis

d’emergències els intentessin reanimar-los durant gairebé una hora es

trobaven passant la tarda a la plata de Figueres.

Malauradament el nen de set anys i segons ha confirmat l’Hospital no ha

pogut sobreviure i l’altre nen de sis anys es troba ingressat en estat crític.
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La Costa Brava viatja en bus
Una vintena de vehicles de Moventis-Sarfa difondran la marca del mateix nombre de
poblacions del Patronat de Turisme Girona-Costa Brava

Se centren a atreure passatge de proximitat





L’acció vol
atraure turisme
interior i
compensar la
pèrdua exterior

municipis

EMILI AGULLÓ - PALAMÓS

MoventisSarfa i el Patronat de
Tur i sme  Cos ta  Brava G i rona
promouran,  aquest  est iu ,  una
campanya de dinamització del
turisme de proximitat centrada en
una vintena de busos de l’empresa,
q u e   c i r c u l a r a n   e n   l e s   r u t e s
hab i tua l s ,  mo l t   cen t rades   en
Barcelona, l’aeroport del Prat i les
rutes d’accés a l’àrea metropolitana, folrats amb imatges
icòniques de les platges, el litoral i el paisatge del mateix
nombre de poblacions del litoral de l’Empordà i la Selva,
majoritàriament, i de Girona i Figueres, que també s’hi han
sumat.

Entre les imatges hi ha la vila vella de Tossa de Mar, el front
marítim de Cadaqués, les ruïnes d’Empúries, el Museu Dalí de
Figueres, la catedral de Girona i platges i cales com ara les de
Calella de Palafrugell, i els litorals de l’Estartit, Lloret, Palamós,
Platja d’Aro o Sant Feliu. Seran “tanques publicitàries mòbils”
circulant arreu del país, com destacaven tant el president del
Patronat i de la Diputació, Miquel Noguer, com el de Moventis
Sarfa, Miquel Martí.

Des dels municipis, a més de les Cambres de Comerç de
Palamós i Sant Feliu de Guíxols, i des de la Generalitat, es va
destacar la iniciativa conjunta del sector públic i el privat per
dinamitzar una temporada turística que neix amb molts
interrogants i la confirmació segura que la demanda exterior es
ressentirà. Però per això, com que els autobusos  logotipats
cobriran els diferents trajectes de la companyia, que l’any
passat va transportar gairebé 2,5 milions de passatgers i que
circulen per un àmbit que agrupa diversos milions més,
municipis, Generalitat, Patronat i Moventis confien que la
campanya contribueixi a atraure demanda. Martí va recordar
que la flota de la Sarfa ja és sinònim “de mobilitat” a les
comarques gironines i ha destacat que, arran de la desescalada,
la demanda es comença a recuperar.

Suport de Territori

El conseller de Territori, Damià Calvet, va assistir a l’acte per
mostrar el suport del departament a la iniciativa, amb
“optimisme per afrontar la fase de la represa” i com a esperó per
atraure el mercat local, amb els atractius de les ofertes de
proximitat i les banderes blaves que tindran 27 platges dels
municipis gironins i 8 ports de la demarcació.

Calvet també va destacar que les imatges i els lemes que
llueixen els autobusos “conviden la gent a venir a la Costa
Brava”. “Fem un pas endavant i una crida al turisme local,
perquè gaudeixi de la destinació de manera segura, però també
il·lusionant”, va dir el conseller, tot defensant la col·laboració
publicoprivada. La campanya es completarà amb espais
publicitaris en mitjans de comunicació, sobretot amb una acció
radiofònica al programa  Via lliure de RAC1, per divulgar els
atractius dels municipis participants.

LES XIFRES

20
del Baix i l’Alt Empordà,
la Selva i Girona han
acordat amb Sarfa-
Moventis la promoció
als busos.

La temporada de creuers,
“descartada”, ara mateix

E.A
El recurs per enfortir el turisme de proximitat es va
presentar ahir a Palamós, una de les poblacions on
l ’activitat en segones residències i  la gastronomia
garanteixen que l’estiu es pot salvar, però on trobaran a
faltar les desenes de milers de creueristes que hi feien
escala entre l’abril i la tardor. L’any passat, el conseller
Calvet hi  rememorava el  rècord de més de 50.000
passatgers –i 2.500 més a Roses–, amb més de 4 milions
d’euros gastats al territori i les expectatives que aquest
any les xifres encara poguessin millorar. Però el conseller
va assumir que aquest 2020 el gros d’escales de la
temporada “es descarta del tot”.

El titular de Territori i Sostenibilitat va confirmar que no
preveuen un bon 2020: “Les xifres d’aquest any no seran
bones, però això no vol dir que cedim i  que no ho
treballem. Ens estem preparant per a l’any vinent, en el
qual organitzarem aquí a la Costa Brava l’assemblea
MedCruise”, que s’ha hagut d’ajornar fins a la primavera
del 2021 i això hauria d’ajudar “a programar tota la
temporada de creuers,” a banda que esperen “que això
signif iqui  també un reforç de cara a les pròximes
temporades”.

El conseller també va esgrimir, com a punts forts, les
inversions i feines per posar al dia els ports de la Costa
Brava i refer-los dels estralls ocasionats pel temporal
Glòria,  com ara l ’acabament del reforç dels dics de
Palamós, Sant Feliu o Blanes, i les reparacions i millores a
l’estació marítima de Palamós, a punt d’acabar-se. I va
augurar que la temporada pot ser bona per a la nàutica
privada recreativa, un segment que va dir que “aquest any
funcionarà, i molt bé”.

La C-32, endavant

En aquesta línia, de defensa de la demanda interior,
Calvet va esmentar que la circulació interior en vehicle
privat s’està recuperant, després de les davallades de
trànsit de fins a un 95% d’intensitat en els dies més durs
de confinament, i va defensar el nou estudi informatiu
sobre el perllongament de la C-32 entre Tordera i Lloret.

Pel conseller,  les noves propostes plantejades pel
departament han esmenat els errors que van comportar
que la proposta anterior fos tombada pel Tribunal
Superior de Justícia (TSJC). Calvet va argumentar que la
proposta s’ha endarrerit per l’estat d’alarma, però va
instar els grups contraris a revisar-les “amb lupa”, com
h a n  a n u n c i a t .  I  v a  d e f e n s a r  q u e  s e r à  u n a  v i a
“absolutament necessària” per al transport públic i també
vehicles sostenibles que s’estalviïn embussos.

Sarfa retorna demà a
l’aeroport del Prat
Les línies de Sarfa han continuat operant durant l’estat
d’alarma, especialment en els recorreguts i freqüències
que autoritzava la mobil itat restringida per l ’estat
d’alarma en cada fase. L’activitat i el volum de passatge,
però, han estat reduïts, i s’han començat a recuperar
arran de l’entrada en l’etapa de la represa. És el cas de les
línies que uneixen els municipis del litoral de la Costa
Brava  amb l ’ aeroport  barce lon í  de l  Prat ,  que  es
reactivaran a partir de demà, 1 de juliol, amb les relacions
que arriben fins a la T1 de la infraestructura, un cop s’ha
començat  a  react ivar  e l  moviment de passatgers
internacionals de diferents companyies aèries, i hi ha una
mínima demanda de passatgers cap a hotels i segones
residències.

El president de Moventis-Sarfa, Miquel Martí, també
destacava ahir que el cap de setmana d’abans de Sant
Joan, la demanda de les línies costaneres ja havia assolit
un 25% de la demanda de l’any anterior. I aquest últim cap
de setmana, en què en molts municipis ha començat a
saturar-se l’espai de platja, les xifres de passatgers s’han
incrementat encara més, fins a vorejar el 45%.

La companyia, per ara, explota els horaris de temporada
mitjana, amb l’opció d’instaurar els de temporada alta
quan la demanda vagi creixent. Per adequar l’oferta a les
necessitats de passatge, i minimitzar els desplaçaments
presencials a les taquilles de les estacions de busos, han
llançat un nou web que facilita la compra de tiquets a
distància. Ja n’han venut 2.000 en pocs dies, sense que
això impliqui restar personal en els punts de servei.

Note: To leave comments on the website you must be a verified
reader and accept the conditions of use.

La Costa Brava viatja en bus.

Calvet, ahir amb mascareta, en l’acte de promoció
celebrat a Palamós E.A.
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La Costa Brava viatja en bus
Una vintena de vehicles de Moventis-Sarfa difondran la marca del mateix nombre de
poblacions del Patronat de Turisme Girona-Costa Brava

Se centren a atreure passatge de proximitat
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pèrdua exterior
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EMILI AGULLÓ - PALAMÓS

MoventisSarfa i el Patronat de
Tur i sme  Cos ta  Brava G i rona
promouran,  aquest  est iu ,  una
campanya de dinamització del
turisme de proximitat centrada en
una vintena de busos de l’empresa,
q u e   c i r c u l a r a n   e n   l e s   r u t e s
hab i tua l s ,  mo l t   cen t rades   en
Barcelona, l’aeroport del Prat i les
rutes d’accés a l’àrea metropolitana, folrats amb imatges
icòniques de les platges, el litoral i el paisatge del mateix
nombre de poblacions del litoral de l’Empordà i la Selva,
majoritàriament, i de Girona i Figueres, que també s’hi han
sumat.

Entre les imatges hi ha la vila vella de Tossa de Mar, el front
marítim de Cadaqués, les ruïnes d’Empúries, el Museu Dalí de
Figueres, la catedral de Girona i platges i cales com ara les de
Calella de Palafrugell, i els litorals de l’Estartit, Lloret, Palamós,
Platja d’Aro o Sant Feliu. Seran “tanques publicitàries mòbils”
circulant arreu del país, com destacaven tant el president del
Patronat i de la Diputació, Miquel Noguer, com el de Moventis
Sarfa, Miquel Martí.

Des dels municipis, a més de les Cambres de Comerç de
Palamós i Sant Feliu de Guíxols, i des de la Generalitat, es va
destacar la iniciativa conjunta del sector públic i el privat per
dinamitzar una temporada turística que neix amb molts
interrogants i la confirmació segura que la demanda exterior es
ressentirà. Però per això, com que els autobusos  logotipats
cobriran els diferents trajectes de la companyia, que l’any
passat va transportar gairebé 2,5 milions de passatgers i que
circulen per un àmbit que agrupa diversos milions més,
municipis, Generalitat, Patronat i Moventis confien que la
campanya contribueixi a atraure demanda. Martí va recordar
que la flota de la Sarfa ja és sinònim “de mobilitat” a les
comarques gironines i ha destacat que, arran de la desescalada,
la demanda es comença a recuperar.

Suport de Territori

El conseller de Territori, Damià Calvet, va assistir a l’acte per
mostrar el suport del departament a la iniciativa, amb
“optimisme per afrontar la fase de la represa” i com a esperó per
atraure el mercat local, amb els atractius de les ofertes de
proximitat i les banderes blaves que tindran 27 platges dels
municipis gironins i 8 ports de la demarcació.

Calvet també va destacar que les imatges i els lemes que
llueixen els autobusos “conviden la gent a venir a la Costa
Brava”. “Fem un pas endavant i una crida al turisme local,
perquè gaudeixi de la destinació de manera segura, però també
il·lusionant”, va dir el conseller, tot defensant la col·laboració
publicoprivada. La campanya es completarà amb espais
publicitaris en mitjans de comunicació, sobretot amb una acció
radiofònica al programa  Via lliure de RAC1, per divulgar els
atractius dels municipis participants.

LES XIFRES

20
del Baix i l’Alt Empordà,
la Selva i Girona han
acordat amb Sarfa-
Moventis la promoció
als busos.

La temporada de creuers,
“descartada”, ara mateix

E.A
El recurs per enfortir el turisme de proximitat es va
presentar ahir a Palamós, una de les poblacions on
l ’activitat en segones residències i  la gastronomia
garanteixen que l’estiu es pot salvar, però on trobaran a
faltar les desenes de milers de creueristes que hi feien
escala entre l’abril i la tardor. L’any passat, el conseller
Calvet hi  rememorava el  rècord de més de 50.000
passatgers –i 2.500 més a Roses–, amb més de 4 milions
d’euros gastats al territori i les expectatives que aquest
any les xifres encara poguessin millorar. Però el conseller
va assumir que aquest 2020 el gros d’escales de la
temporada “es descarta del tot”.

El titular de Territori i Sostenibilitat va confirmar que no
preveuen un bon 2020: “Les xifres d’aquest any no seran
bones, però això no vol dir que cedim i  que no ho
treballem. Ens estem preparant per a l’any vinent, en el
qual organitzarem aquí a la Costa Brava l’assemblea
MedCruise”, que s’ha hagut d’ajornar fins a la primavera
del 2021 i això hauria d’ajudar “a programar tota la
temporada de creuers,” a banda que esperen “que això
signif iqui  també un reforç de cara a les pròximes
temporades”.

El conseller també va esgrimir, com a punts forts, les
inversions i feines per posar al dia els ports de la Costa
Brava i refer-los dels estralls ocasionats pel temporal
Glòria,  com ara l ’acabament del reforç dels dics de
Palamós, Sant Feliu o Blanes, i les reparacions i millores a
l’estació marítima de Palamós, a punt d’acabar-se. I va
augurar que la temporada pot ser bona per a la nàutica
privada recreativa, un segment que va dir que “aquest any
funcionarà, i molt bé”.

La C-32, endavant

En aquesta línia, de defensa de la demanda interior,
Calvet va esmentar que la circulació interior en vehicle
privat s’està recuperant, després de les davallades de
trànsit de fins a un 95% d’intensitat en els dies més durs
de confinament, i va defensar el nou estudi informatiu
sobre el perllongament de la C-32 entre Tordera i Lloret.

Pel conseller,  les noves propostes plantejades pel
departament han esmenat els errors que van comportar
que la proposta anterior fos tombada pel Tribunal
Superior de Justícia (TSJC). Calvet va argumentar que la
proposta s’ha endarrerit per l’estat d’alarma, però va
instar els grups contraris a revisar-les “amb lupa”, com
h a n  a n u n c i a t .  I  v a  d e f e n s a r  q u e  s e r à  u n a  v i a
“absolutament necessària” per al transport públic i també
vehicles sostenibles que s’estalviïn embussos.

Sarfa retorna demà a
l’aeroport del Prat
Les línies de Sarfa han continuat operant durant l’estat
d’alarma, especialment en els recorreguts i freqüències
que autoritzava la mobil itat restringida per l ’estat
d’alarma en cada fase. L’activitat i el volum de passatge,
però, han estat reduïts, i s’han començat a recuperar
arran de l’entrada en l’etapa de la represa. És el cas de les
línies que uneixen els municipis del litoral de la Costa
Brava  amb l ’ aeroport  barce lon í  de l  Prat ,  que  es
reactivaran a partir de demà, 1 de juliol, amb les relacions
que arriben fins a la T1 de la infraestructura, un cop s’ha
començat  a  react ivar  e l  moviment de passatgers
internacionals de diferents companyies aèries, i hi ha una
mínima demanda de passatgers cap a hotels i segones
residències.

El president de Moventis-Sarfa, Miquel Martí, també
destacava ahir que el cap de setmana d’abans de Sant
Joan, la demanda de les línies costaneres ja havia assolit
un 25% de la demanda de l’any anterior. I aquest últim cap
de setmana, en què en molts municipis ha començat a
saturar-se l’espai de platja, les xifres de passatgers s’han
incrementat encara més, fins a vorejar el 45%.

La companyia, per ara, explota els horaris de temporada
mitjana, amb l’opció d’instaurar els de temporada alta
quan la demanda vagi creixent. Per adequar l’oferta a les
necessitats de passatge, i minimitzar els desplaçaments
presencials a les taquilles de les estacions de busos, han
llançat un nou web que facilita la compra de tiquets a
distància. Ja n’han venut 2.000 en pocs dies, sense que
això impliqui restar personal en els punts de servei.

Note: To leave comments on the website you must be a verified
reader and accept the conditions of use.
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Calvet, ahir amb mascareta, en l’acte de promoció
celebrat a Palamós E.A.
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La Costa Brava viatja en bus
Una vintena de vehicles de Moventis-Sarfa difondran la marca del mateix nombre de
poblacions del Patronat de Turisme Girona-Costa Brava

Se centren a atreure passatge de proximitat
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EMILI AGULLÓ - PALAMÓS

MoventisSarfa i el Patronat de
Tur i sme  Cos ta  Brava G i rona
promouran,  aquest  est iu ,  una
campanya de dinamització del
turisme de proximitat centrada en
una vintena de busos de l’empresa,
q u e   c i r c u l a r a n   e n   l e s   r u t e s
hab i tua l s ,  mo l t   cen t rades   en
Barcelona, l’aeroport del Prat i les
rutes d’accés a l’àrea metropolitana, folrats amb imatges
icòniques de les platges, el litoral i el paisatge del mateix
nombre de poblacions del litoral de l’Empordà i la Selva,
majoritàriament, i de Girona i Figueres, que també s’hi han
sumat.

Entre les imatges hi ha la vila vella de Tossa de Mar, el front
marítim de Cadaqués, les ruïnes d’Empúries, el Museu Dalí de
Figueres, la catedral de Girona i platges i cales com ara les de
Calella de Palafrugell, i els litorals de l’Estartit, Lloret, Palamós,
Platja d’Aro o Sant Feliu. Seran “tanques publicitàries mòbils”
circulant arreu del país, com destacaven tant el president del
Patronat i de la Diputació, Miquel Noguer, com el de Moventis
Sarfa, Miquel Martí.

Des dels municipis, a més de les Cambres de Comerç de
Palamós i Sant Feliu de Guíxols, i des de la Generalitat, es va
destacar la iniciativa conjunta del sector públic i el privat per
dinamitzar una temporada turística que neix amb molts
interrogants i la confirmació segura que la demanda exterior es
ressentirà. Però per això, com que els autobusos  logotipats
cobriran els diferents trajectes de la companyia, que l’any
passat va transportar gairebé 2,5 milions de passatgers i que
circulen per un àmbit que agrupa diversos milions més,
municipis, Generalitat, Patronat i Moventis confien que la
campanya contribueixi a atraure demanda. Martí va recordar
que la flota de la Sarfa ja és sinònim “de mobilitat” a les
comarques gironines i ha destacat que, arran de la desescalada,
la demanda es comença a recuperar.

Suport de Territori

El conseller de Territori, Damià Calvet, va assistir a l’acte per
mostrar el suport del departament a la iniciativa, amb
“optimisme per afrontar la fase de la represa” i com a esperó per
atraure el mercat local, amb els atractius de les ofertes de
proximitat i les banderes blaves que tindran 27 platges dels
municipis gironins i 8 ports de la demarcació.

Calvet també va destacar que les imatges i els lemes que
llueixen els autobusos “conviden la gent a venir a la Costa
Brava”. “Fem un pas endavant i una crida al turisme local,
perquè gaudeixi de la destinació de manera segura, però també
il·lusionant”, va dir el conseller, tot defensant la col·laboració
publicoprivada. La campanya es completarà amb espais
publicitaris en mitjans de comunicació, sobretot amb una acció
radiofònica al programa  Via lliure de RAC1, per divulgar els
atractius dels municipis participants.

LES XIFRES

20
del Baix i l’Alt Empordà,
la Selva i Girona han
acordat amb Sarfa-
Moventis la promoció
als busos.

La temporada de creuers,
“descartada”, ara mateix

E.A
El recurs per enfortir el turisme de proximitat es va
presentar ahir a Palamós, una de les poblacions on
l ’activitat en segones residències i  la gastronomia
garanteixen que l’estiu es pot salvar, però on trobaran a
faltar les desenes de milers de creueristes que hi feien
escala entre l’abril i la tardor. L’any passat, el conseller
Calvet hi  rememorava el  rècord de més de 50.000
passatgers –i 2.500 més a Roses–, amb més de 4 milions
d’euros gastats al territori i les expectatives que aquest
any les xifres encara poguessin millorar. Però el conseller
va assumir que aquest 2020 el gros d’escales de la
temporada “es descarta del tot”.

El titular de Territori i Sostenibilitat va confirmar que no
preveuen un bon 2020: “Les xifres d’aquest any no seran
bones, però això no vol dir que cedim i  que no ho
treballem. Ens estem preparant per a l’any vinent, en el
qual organitzarem aquí a la Costa Brava l’assemblea
MedCruise”, que s’ha hagut d’ajornar fins a la primavera
del 2021 i això hauria d’ajudar “a programar tota la
temporada de creuers,” a banda que esperen “que això
signif iqui  també un reforç de cara a les pròximes
temporades”.

El conseller també va esgrimir, com a punts forts, les
inversions i feines per posar al dia els ports de la Costa
Brava i refer-los dels estralls ocasionats pel temporal
Glòria,  com ara l ’acabament del reforç dels dics de
Palamós, Sant Feliu o Blanes, i les reparacions i millores a
l’estació marítima de Palamós, a punt d’acabar-se. I va
augurar que la temporada pot ser bona per a la nàutica
privada recreativa, un segment que va dir que “aquest any
funcionarà, i molt bé”.

La C-32, endavant

En aquesta línia, de defensa de la demanda interior,
Calvet va esmentar que la circulació interior en vehicle
privat s’està recuperant, després de les davallades de
trànsit de fins a un 95% d’intensitat en els dies més durs
de confinament, i va defensar el nou estudi informatiu
sobre el perllongament de la C-32 entre Tordera i Lloret.

Pel conseller,  les noves propostes plantejades pel
departament han esmenat els errors que van comportar
que la proposta anterior fos tombada pel Tribunal
Superior de Justícia (TSJC). Calvet va argumentar que la
proposta s’ha endarrerit per l’estat d’alarma, però va
instar els grups contraris a revisar-les “amb lupa”, com
h a n  a n u n c i a t .  I  v a  d e f e n s a r  q u e  s e r à  u n a  v i a
“absolutament necessària” per al transport públic i també
vehicles sostenibles que s’estalviïn embussos.

Sarfa retorna demà a
l’aeroport del Prat
Les línies de Sarfa han continuat operant durant l’estat
d’alarma, especialment en els recorreguts i freqüències
que autoritzava la mobil itat restringida per l ’estat
d’alarma en cada fase. L’activitat i el volum de passatge,
però, han estat reduïts, i s’han començat a recuperar
arran de l’entrada en l’etapa de la represa. És el cas de les
línies que uneixen els municipis del litoral de la Costa
Brava  amb l ’ aeroport  barce lon í  de l  Prat ,  que  es
reactivaran a partir de demà, 1 de juliol, amb les relacions
que arriben fins a la T1 de la infraestructura, un cop s’ha
començat  a  react ivar  e l  moviment de passatgers
internacionals de diferents companyies aèries, i hi ha una
mínima demanda de passatgers cap a hotels i segones
residències.

El president de Moventis-Sarfa, Miquel Martí, també
destacava ahir que el cap de setmana d’abans de Sant
Joan, la demanda de les línies costaneres ja havia assolit
un 25% de la demanda de l’any anterior. I aquest últim cap
de setmana, en què en molts municipis ha començat a
saturar-se l’espai de platja, les xifres de passatgers s’han
incrementat encara més, fins a vorejar el 45%.

La companyia, per ara, explota els horaris de temporada
mitjana, amb l’opció d’instaurar els de temporada alta
quan la demanda vagi creixent. Per adequar l’oferta a les
necessitats de passatge, i minimitzar els desplaçaments
presencials a les taquilles de les estacions de busos, han
llançat un nou web que facilita la compra de tiquets a
distància. Ja n’han venut 2.000 en pocs dies, sense que
això impliqui restar personal en els punts de servei.

Note: To leave comments on the website you must be a verified
reader and accept the conditions of use.
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La Costa Brava viatja en bus
Una vintena de vehicles de Moventis-Sarfa difondran la marca del mateix nombre de
poblacions del Patronat de Turisme Girona-Costa Brava

Se centren a atreure passatge de proximitat





L’acció vol
atraure turisme
interior i
compensar la
pèrdua exterior

municipis

EMILI AGULLÓ - PALAMÓS

MoventisSarfa i el Patronat de
Tur i sme  Cos ta  Brava G i rona
promouran,  aquest  est iu ,  una
campanya de dinamització del
turisme de proximitat centrada en
una vintena de busos de l’empresa,
q u e   c i r c u l a r a n   e n   l e s   r u t e s
hab i tua l s ,  mo l t   cen t rades   en
Barcelona, l’aeroport del Prat i les
rutes d’accés a l’àrea metropolitana, folrats amb imatges
icòniques de les platges, el litoral i el paisatge del mateix
nombre de poblacions del litoral de l’Empordà i la Selva,
majoritàriament, i de Girona i Figueres, que també s’hi han
sumat.

Entre les imatges hi ha la vila vella de Tossa de Mar, el front
marítim de Cadaqués, les ruïnes d’Empúries, el Museu Dalí de
Figueres, la catedral de Girona i platges i cales com ara les de
Calella de Palafrugell, i els litorals de l’Estartit, Lloret, Palamós,
Platja d’Aro o Sant Feliu. Seran “tanques publicitàries mòbils”
circulant arreu del país, com destacaven tant el president del
Patronat i de la Diputació, Miquel Noguer, com el de Moventis
Sarfa, Miquel Martí.

Des dels municipis, a més de les Cambres de Comerç de
Palamós i Sant Feliu de Guíxols, i des de la Generalitat, es va
destacar la iniciativa conjunta del sector públic i el privat per
dinamitzar una temporada turística que neix amb molts
interrogants i la confirmació segura que la demanda exterior es
ressentirà. Però per això, com que els autobusos  logotipats
cobriran els diferents trajectes de la companyia, que l’any
passat va transportar gairebé 2,5 milions de passatgers i que
circulen per un àmbit que agrupa diversos milions més,
municipis, Generalitat, Patronat i Moventis confien que la
campanya contribueixi a atraure demanda. Martí va recordar
que la flota de la Sarfa ja és sinònim “de mobilitat” a les
comarques gironines i ha destacat que, arran de la desescalada,
la demanda es comença a recuperar.

Suport de Territori

El conseller de Territori, Damià Calvet, va assistir a l’acte per
mostrar el suport del departament a la iniciativa, amb
“optimisme per afrontar la fase de la represa” i com a esperó per
atraure el mercat local, amb els atractius de les ofertes de
proximitat i les banderes blaves que tindran 27 platges dels
municipis gironins i 8 ports de la demarcació.

Calvet també va destacar que les imatges i els lemes que
llueixen els autobusos “conviden la gent a venir a la Costa
Brava”. “Fem un pas endavant i una crida al turisme local,
perquè gaudeixi de la destinació de manera segura, però també
il·lusionant”, va dir el conseller, tot defensant la col·laboració
publicoprivada. La campanya es completarà amb espais
publicitaris en mitjans de comunicació, sobretot amb una acció
radiofònica al programa  Via lliure de RAC1, per divulgar els
atractius dels municipis participants.

LES XIFRES

20
del Baix i l’Alt Empordà,
la Selva i Girona han
acordat amb Sarfa-
Moventis la promoció
als busos.

La temporada de creuers,
“descartada”, ara mateix

E.A
El recurs per enfortir el turisme de proximitat es va
presentar ahir a Palamós, una de les poblacions on
l ’activitat en segones residències i  la gastronomia
garanteixen que l’estiu es pot salvar, però on trobaran a
faltar les desenes de milers de creueristes que hi feien
escala entre l’abril i la tardor. L’any passat, el conseller
Calvet hi  rememorava el  rècord de més de 50.000
passatgers –i 2.500 més a Roses–, amb més de 4 milions
d’euros gastats al territori i les expectatives que aquest
any les xifres encara poguessin millorar. Però el conseller
va assumir que aquest 2020 el gros d’escales de la
temporada “es descarta del tot”.

El titular de Territori i Sostenibilitat va confirmar que no
preveuen un bon 2020: “Les xifres d’aquest any no seran
bones, però això no vol dir que cedim i  que no ho
treballem. Ens estem preparant per a l’any vinent, en el
qual organitzarem aquí a la Costa Brava l’assemblea
MedCruise”, que s’ha hagut d’ajornar fins a la primavera
del 2021 i això hauria d’ajudar “a programar tota la
temporada de creuers,” a banda que esperen “que això
signif iqui  també un reforç de cara a les pròximes
temporades”.

El conseller també va esgrimir, com a punts forts, les
inversions i feines per posar al dia els ports de la Costa
Brava i refer-los dels estralls ocasionats pel temporal
Glòria,  com ara l ’acabament del reforç dels dics de
Palamós, Sant Feliu o Blanes, i les reparacions i millores a
l’estació marítima de Palamós, a punt d’acabar-se. I va
augurar que la temporada pot ser bona per a la nàutica
privada recreativa, un segment que va dir que “aquest any
funcionarà, i molt bé”.

La C-32, endavant

En aquesta línia, de defensa de la demanda interior,
Calvet va esmentar que la circulació interior en vehicle
privat s’està recuperant, després de les davallades de
trànsit de fins a un 95% d’intensitat en els dies més durs
de confinament, i va defensar el nou estudi informatiu
sobre el perllongament de la C-32 entre Tordera i Lloret.

Pel conseller,  les noves propostes plantejades pel
departament han esmenat els errors que van comportar
que la proposta anterior fos tombada pel Tribunal
Superior de Justícia (TSJC). Calvet va argumentar que la
proposta s’ha endarrerit per l’estat d’alarma, però va
instar els grups contraris a revisar-les “amb lupa”, com
h a n  a n u n c i a t .  I  v a  d e f e n s a r  q u e  s e r à  u n a  v i a
“absolutament necessària” per al transport públic i també
vehicles sostenibles que s’estalviïn embussos.

Sarfa retorna demà a
l’aeroport del Prat
Les línies de Sarfa han continuat operant durant l’estat
d’alarma, especialment en els recorreguts i freqüències
que autoritzava la mobil itat restringida per l ’estat
d’alarma en cada fase. L’activitat i el volum de passatge,
però, han estat reduïts, i s’han començat a recuperar
arran de l’entrada en l’etapa de la represa. És el cas de les
línies que uneixen els municipis del litoral de la Costa
Brava  amb l ’ aeroport  barce lon í  de l  Prat ,  que  es
reactivaran a partir de demà, 1 de juliol, amb les relacions
que arriben fins a la T1 de la infraestructura, un cop s’ha
començat  a  react ivar  e l  moviment de passatgers
internacionals de diferents companyies aèries, i hi ha una
mínima demanda de passatgers cap a hotels i segones
residències.

El president de Moventis-Sarfa, Miquel Martí, també
destacava ahir que el cap de setmana d’abans de Sant
Joan, la demanda de les línies costaneres ja havia assolit
un 25% de la demanda de l’any anterior. I aquest últim cap
de setmana, en què en molts municipis ha començat a
saturar-se l’espai de platja, les xifres de passatgers s’han
incrementat encara més, fins a vorejar el 45%.

La companyia, per ara, explota els horaris de temporada
mitjana, amb l’opció d’instaurar els de temporada alta
quan la demanda vagi creixent. Per adequar l’oferta a les
necessitats de passatge, i minimitzar els desplaçaments
presencials a les taquilles de les estacions de busos, han
llançat un nou web que facilita la compra de tiquets a
distància. Ja n’han venut 2.000 en pocs dies, sense que
això impliqui restar personal en els punts de servei.
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